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Za bilje šibensko sutra
U proljeće ove godine birat ćemo nove 
delegacije i delegate za skupštine društ- 
veno-političkih i samoupravnih interes
nih zajednica

(Stranica 2.)
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Turizam

Planske na rti se kale
Što smo spremni uložiti u turizam u 
ovoj godini i u narednih pet godina?

(Stranica 4.)

Zdravstvo

„Pogon" za bemndljallzn
i Šibenčani, bubrežni bolesnici, neće više 

morati putovati u Split ili Zadar
(Stranica 6.)

Reportaža

Bi Don - meko runa
Hoće li asfalt doći u Rupe

(Stranica 5.)

Od ukupnog broja nezaposlenih 82 posto je mladih
(Snimio: V. Polić)

Aktualno stanje u zapošljavanju

Sport

Vraća II se 0. Petrnlć
(Stranica 8.)

IMA LI MJESTA
OPTIMIZMU
U razdoblju do 1990- 
godine na području ši
benske komune zapo
slit će se 3820 radni
ka, a od toga) na^ novo- 
otvorenim radnim mje 
stima privređivat će ih 
2020 • Analiza poka
zuje da je od ukupnog 
broja nezaposlenih 
oko 82 posto mladih 
G Ustanovili smo, ka
že GOJKO HULJEV, 
tajnik USIZ-a za zapo
šljavanje Šibenik, da 
je od ukupnog broja 
nezaposlenih (ima ih 
3613) oko 500 do 550 
osoba ozbiljno materi
jalno ugroženo

Smanjenje nezaposlenosti proklamirano je ne sa

mo kao jedan od strateških zadataka već i kao eko

nomski i društveno-politički prioritet. Prema Nacrtu 

rezolucije o politici društveno-ekonomskog razvoja op

ćine Šibenik za ovu godinu predviđeni rast privrednih 

aktivnosti omogućit će rast zaposlenosti društvenog 

sektora 2,7 posto. Statističari pak upozoravaju da će 

demografski faktor, tj. kretanja stope nataliteta već 

krajem desetljeća, uz postojeće uvjete samo od sebe 

ublažiti na našem području problem nezaposlenosti, 

a da nas stoga čeka ne nestašica radnih mjesta nego 

nedostatak radne snage.

■■■■■■ u zan/tu

„Cim PJEF BRZUPIHIH 
ZA60VAIAČA 
STIGNU

Čudni smo mi ljudi, ponekad. Izgleda da su nam 
■ krvne žile na obilatom vratu spremne da se »nategnu 
■ do dna« u uvjeravanju da je loše ono što, čihi nam se, । 
■ zdravom razumu jest priležna stvar. Uzmimo samo to 
U kuloarsko (i ne samo takvo) ćakulanje Hiti razglaba- p 
S nja oko i povodom plana da se u gradskom predjelu 
S . Vidici sagradi zdanje u kojem će biti mjesta (jer ■ 
K bilo bi prostrano skupno čak sedam tisuća četvornih M 
8 metara) za mnoge i raznolike sadržaje — od mini ho- 
£ tela, preko društvenog doma SOUR-a »Boris Kidrič«, 
k do trgovačko — skladišnog prostora i sportske dvo- H 
■ rane. I sad su neki — ma nećemo ushtjeti reći nepo- g 
■ zvani — bučni u srozavanju ideje kojom su, ajmo H 
B tako kazati, ushićeni oni koji vlastiti novac u to ula- I 
■ žul Ne želimo ništa nuzgrednoga ustvrditi, ne kani-

mo raspravljati da li je baš tamo (i tu) mjesta tak- E 
K vlm zdanjima, ne zanima nas koliko će sve to skupa 
■ koštati ostavljamo po strani tko je inicijator i tko ■ 
K se toj inicijativi »prigrlio«, nećemo o tome zboriti i 
■ naprosto poradi činjenice da želimo nešto drugo na- E 
® pisati. A to drugo — nije posljednje, jer nam se sve K 
H čini da u ovom gradu i ti ovoj komuni ima tzv. mi- 
g nera, ima ljudi 1 grupa kojima napredak ne donosi i 
■ osmijeh na obraze, kao da su sretni (a jadna 11 je 
g ta lagodat) kad ne ide kako treba i valja. »Crni pjev« ■ 
« brzopletih zagovarača stagnacije klima se pred na- 
9 letom sposobnih i poletnih, željnih da ovoj sredini g| 
® priskrbe što više, da grad doista bude gradom i da 

ima sve ono što mu i doliči da posjeduje.
(Stranica 4.)
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Za bolje šibensko sutra
U proljeće ove godine birat ćemo nove delegacije i delegate za skupštine društveno-političkih i samoupravnih interesnih 
zajednica. Bit će to četvrti izbori na novoj ustavnoj osnovi, prema kojoj se cjelokupni političk i sistem izgrađuje na de
legatskim odnosima i neotuđivom pravu radnih ljudi i građana da iz svojih osnovnih samoup ravnih organizacija i zaje
dnica upravljaju društvom

r . . ,.

Birajmo najbolje
Program izbornih zadataka .Općinske konfe
rencije SSRNH Šibenik i Općinskog vijeća 
Saveza sindikata Šibenik

. ' • • X
Zadaci Socijalističkog saveza i Saveza sindikata u prip

remi i provođenju, četvrtih izbora za članove delegacija i 
delegata skupština društveno-političkih i samoupravnih 
interesnih zajednica 1986. godine, sadržajno su određeni 
društveno — političkim pripremama XIII kongresa SKJ 
i X kongresa SKH te formulirani Programom političke aktiv
nosti u pripremama delegatskih izbora što je utvrđen u 
Saveznoj konferenciji SSRN Jugoslavije.

Društveno — politička aktivnost u pripremi delegatskih 
izbora mora se zasnivati na društvenom opredjeljenju ko
je ističe da program ekonomske stabilizacije društva nije 
samo program za prevladavanje trenutačnih materijalnih 
teškoća, već je to kontinuiran i dugoročan program druš
tvene i političke stabilizacije, društvenog napretka razvojem 
socijalističkog samoupravljanja.

Delegatski izbori koji su pred nama treba da pokažu 
snagu i sposobnost našeg društva, da u složenim uvjetima 
i uz punu kritičnost’ prema svojim slabostima, otvore per
spektive daljnjeg stabilizacijskog samoupravnog i demo
kratskog razvoja. V tom duhu treba da protekne cjelokup
na izborna aktivnost koja neposredno predstoji.

Rasprava o aktivnostima svih delegatskih struktura mo
ra se provesti u svakoj sredini i na svim razinama organi
ziranja. U tim raspravama treba ocijeniti djelovanje, dop
rinos i odgovornost svakog člana delegacije i • delegata u 
funkcioniranju delegatskog skupštinskog sistema, a osobito 
rad i rezultate delegata koji obavljaju odgovorne funkcije. 
U ocjeni djelovanja pojedinih delegatskih tijela treba pola
ziti i od toga koliko je u njihovoj praksi bio stvarno pri
sutan i razvijen kolektivni rad, odlučivanje i odgovornost. 
Sve te ocjene trebaju dobiti ime i prezime, a u njima za 
delegate treba reći, kako su poštivali našu zakonsku i sa
moupravnu regulativu, kako su se ponašali na radnom 
mjestu i u mjestu stanovanja i da li su svojim poštenjem, 
moralom i sveukupnom aktivnošću bili putokaz djelovanja 
radnim ljudima i građanima gdje žive i rade u savladava
nju svih teškoća koje trenutno postoje u našem društvu na 
putu razvoja našeg socijalističkog samoupravljanja.

Obaveza nam je ocijeniti u svim sredinama koliko su 
sastavom delegacija i delegatskih tijela u sadašnjem man- 
đatnom razdoblju utvrđeni principi kadrovske politike. Svo
ju političku akciju moramo usmjeriti na ono što je mo
guće i nužno da bi sami izbori, predlaganje i izbor kandi
data, bili izvedeni na najdemokratskijoj osnovi, uklanja
njem i sprečavanjem svih mogućih uzurpacija, privatizacija, 
manipuliranju biračkim tijelima i slično. Moramo se svim 
snagama suprotstaviti onima koji žele da- očuvaju postojeće 
i nisu sposobni ni -spremni da uđu u nužnost radikalnih 
promjena društveno — političke i ekonomske strukture u 
interesu našeg socijalističkog i samoupravnog razvoja ha 
sadašnjoj etapi njegovog razvitka.

U ovim izborima očekujemo značajne kadrovske prom
jene, koje će na fronti našeg političkog i društvenog ži
vota dovesti najsposobnije, ljude velikog znanja i umijeća, 
koji svojim moralom i poštenjem ulijevaju povjerenje i da
ju garancije za uspješnije rješavanje naših strategijskih i 
praktičnih pitanja. Očekujemo da mlađi zauzmu svoje mjes
to u građenju svoje sadašnjosti i budućnosti. To nije pros
ta zamjena generacija, već dužnost nas svih da sve tri 
generacije ravnopravno projektiraju svoju sadašnjost i bu- 
dućnot, svojim različitim potencijalima znanja, sposobnosti 
iskustva i fizičkih mogućnosti.

U sadašnjim uvjetima izbori se moraju shvatiti kao čin 
povijesne odgovornosti vodećih političkih snaga i njihovih 
rukovodstava, a također i povijesni čin naroda. Razumije 
se, to je čin povijesne odgovornosti svakog čovjeka koji že
li dobro sebi i svom narodu, svojoj zemlji. Ostajanje po 
strani ne pomaže nikom, pa ni društvu.

Uvjet za to jest puna demokratičnost izbora, u svim fa
zama izborne procedure, kao i u fazi samog biranja. Između 
više najsposobnijih kandidata, ljudi treba da imaju mo
gućnost da biraju i time se identificiraju ne samo s našim 
općim programom i opredjeljenjima, već s konkretnim dje
lovanjem.

IZ OPĆINSKE KONFERENCIJE SSOH

Provođenje delegatskih 
izbora - primaran zadatak
Do početka ožujka trebaju završiti izborne 
aktivnosti u osnovnim organizacijama SSO

O zadacima Općinske konferencije SSOH Šibenik u ovoj 
godini razgovarali smo s predsjednikom Zoranom Živkovićem, 
koji nam je između ostalog naglasio:

— Najvažniji naš zadatak 
svakako je sudjelovanje u 
provođenju skupštinskih dele
gatskih izbora. Zato krajem 
mjeseca organiziramo instruk 
tivni sastanak u Domu JNA 
za predsjednike i sekretare 
osnovnih organizacija SSO, na 
kojem će biti upoznati s, ro
kovima delegatskih izbora u 
1986. godini, kao i o sudjelo
vanju mladih u izbornim ak
tivnostima. Naime, u mjes
nim zajednicama i udruže
nom radu značajnu ulogu tre
baju odigrati omladinske or
ganizacije, posebice prilikom 
isticanja delegata za određe
ne funkcije. Drugim riječima, 
mladi se trebaju aktivno uk
ljučiti u pretkandidacijske i 
kandidacijske skupove u mje
snim zajednicama i udruže
nom radu, pomažući tako so
cijalističkom savezu i ostalim 
aktivistima u provođenju 
predizbornih i izbornih aktiv
nosti.

Na istom instruktivnom sa
stanku — nastavio je Zoran 
Živković — predsjednici • i 
sekretari osnovnih organizaci
ja upoznat će se o, izbornim 
aktivnostima u osnovnim or
ganizacijama SSOH u općini, 
koje trebaju biti sasvim zavr
šene do 1. ožujka ove godi

ne. Upoznat će se također o 
pripremi i održavanju izbora 
u organima i tijelima SSOH 
Šibenik i svim aktivnostima 
vezanim s tim zadatkom.

LJ. JELOVClC

Riječ odbornika na kraju mandata

Stvoreni temelji a 
rješavanje problema

Vijeće mjesnih zajednica Skupštine općine bilo 
je vrlo aktivno, jer su svi odbornici u svakom 
pogledu zastupali svoju bazu • Budući odbor
nici trebali bi biti već afirmirani društveno-po- 
litički radnici u sredinajna gdje žive i rade

O funkcioniranju skupštinskog delegatskog sistema na kra
ju četverogodišnjeg mandata razgovarali smo s odbornikom 
Vijeća mjesnih zajednica Rajkom Cuzclom — Papatom, koji 
nam je između ostalog rekao:

(Stranica 4.)

ROKOVNIK
Pretkandidacijski zboro

vi u mjesnim zajednicama 
na području šibenske ko
mune trebaju se održati do 
1. veljače. Na tim skupo
vima obavit će se analiza 
funkcioniranja delegatskog1 
sistema i donijeti ocjene 
rada delegacija i delegata, 
te se upoznati s dosadaš
njim aktivnostima i nare
dnim izbornim zadacima — 
isticanje kandidata za čla
nove delegacija i delegata 
u skupštinama.

PREDSTOJI
Na kandidacijskim zbore 

vima koji se moraju odr
žati do 20. veljače u svim 
osnovnim samoupravnim 
organizacijama i zajedni
cama potrebno je upozna
vanje birača s izbornim 
postupkom i kriterijima, 
podnošenje izvještaja s 
pretkandidacijskih skupova 
da bi se mogli utvrditi kan 
didati za članove delegaci
ja SlZ-ova i DPZ, te pri
jedloga za članove skup
ština i drugih izbornih 
funkcija.

KRITERIJ
Osnovni kriterij za isti

canje i predlaganje kandi
data koji proizlaze iz ka
raktera našega društvenog 
uređenja, jest osvjedočeno 
i nepokolebljivo političko 
opredjeljenje za socijalistič 
ko samoupravljanje i cilje 
ve socijalističke revolucije.

PROVJERE
Očekuje se da će svi gra 

dani šibenske komune is
puniti svoje zakonske oba
veze prijavljivanjem svake 
promjene prebivališta i 
provjeravanjem u svojim 
mjesnim zajednicama da li 
su pravilno upisani u bira
čke spiskove, kako bi nam 
izbori bili zaista masovni i 
uspješni.

POŠTENJE
Kao fronta Svih organizi 

ranih socijalističkih snaga, 
zainteresirani smo da u de 
legatske skupštine i skup
štine SlZ-ova šire biramo 
sposobne i poštene ljude 
koji ne moraju biti članovi. 
SK, koji su članovi Socija
lističkog saveza i svojim 
radom i aktivnošću mogu 
dobiti povjerenje birača.

STRUKTURA
U višenacionalnim sre

dinama posebno se mora 
osigurati puna ravnoprav
nost 1 razmjerna zastup
ljenost naroda i narodnosti 
u delegacijama i delegat
skim skupštinama društve
no-političkih i samouprav
nih interesnih zajednica. 
Treba osigurati izbor ak
tivnih kadrova — sudioni
ka NOR-a, socijalističke 
revolucije i poslijeratne so
cijalističke izgradnje na 
svim razinama političkog 
sistema.
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SJEDNICA OK SKH ŠIBENIK

Utvrđeni kandidati za
izborne funkcije

Samo 77 od 266 organizacija predložilo kandidate • Izborne konfe
rencije. nisu održane u 18 organizacija • Bivši direktor »Solarisa« 
Frane Bukić '(sada v. d.) isključen iz Saveza komunista

Općinski komitet SK je na sjednici u srijedu navečer 
utvrdio 45 kandidata za 39 mjesta u budućem Komitetu koji 
će biti izabran na općinskoj izbornoj konferenciji što Će se 
održati između 10. i 20. veljače. Za sedam mjesta u Statutar- 
noj komisiji predloženo je devet ,a za pet mjesta u Nadzor
noj komisiji sedam kandidata .Komitet je tajnim glasanjem 
utvrdio kandidaturu Zdravka Petkovića i Sime Dobrote za 
CK SKJ, a Lidvine Mandić, Sime Berovića, Sime Dobrote i 
Slobodana Klisovića za CK SKH.
□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□  
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OK SSOH Šibenik

Omladinska politička 
škola nastavlja rad

Na dnevnom redu zadnje, 
sjednice Općinskog komiteta 
SKH bila je i programska ori 
jentacija aktivnosti općinske 
partijske organizacije; do « 
1990. godine, te izvještaj o 
njenom radu u proteklom če
tverogodišnjem razdoblju. Uz 
nekoliko primjedbi i prijedlo
ga ti’ su dokumenti usvojeni' i 
upućeni na raspravu, u osnov
ne organizacije SK. Komitet 
je također informiraj da iz
borna aktivnost nešto više od 
mjesec daha nakoti .roka nije 
provedena u 18 od 266 osnov
nih organizacija, te da je- sa
mo 77 organizacija dostavilo 
prijedlog kandidata za izbor
ne funkcije u Savezu komu
nista.

aktualno

Rasprava o društveno
- ekonomskom razvoju

Omladinska politička škola ove će godine raditi u dva 
ciklusa. Prvi ciklus počet će 10. veljače i trajat će do 19. ožuj
ka, dok će drugi ciklus trajati od 24. ožujka do 14. svibnja. 
Nakon završetka svakog ciklusa organizirat će se završni raz
govori polaznika škole i predavača te organizirati podjela dip- 
lomao završenoj omladinskoj političkoj školi.

Prvi ciklus Omladinske-po
litičke škole organizirat će se 
za rukovodstvo SSO u Centru 
odgoja i usmjerenog obrazo
vanja Šibenik. Svečano otva
ranje škole bit će 6. veljače, 
dok* će predavanja početi 10. 
veljače. Za četrdesetak dana, 
koliko će trajati rad prvog ci
klusa škole, obradit će se šest 
vrlo aktualnih tema. Prva će 
biti »Aktualna društveno- 
ekonomska situacija u z^m- 
lji«j. a posebna pažnja posve
tit će se delegatskom sistemu 
kao osnovi funkcioniranja 
političkog sistema socijalistič
kog samoupravljanja. Ništa 
manje neće biti značajna te
ma »Nesvrstana politika

SFRJ«, s posebnim naglas
kom na funkcioniranje opće
narodne obrane i društvene 
samozaštite. Ostale četiri te
me obuhvaćaju razvoj revolu
cionarnog omladinskog pokre
ta, organiziranje i' djelovanje 
SSOH i SSOJ, reformu odgoja 
i usmjerenog obrazovanja (do 
meti i perspektive), te odgoj
ni rad s mladima (zadaci na
stavnika i društveno-politič- 
kih, organizacija,- samouprav
ljanje učenika).

Drugi ciklus organizira se 
za rukovodstvo SSO .u mjes
nim zajednicama i udruže
nom radu. Svečano otvaranje 
planirano je 20. a predavanja 
će početi 24. ožujka.

LJ. JELOVClC

Komitet je u srijedu tako
đer prihvatio izvještaj svoje 
radne grupe o odgovornosti 
dosadašnjeg direktora »Sola
risa« Frane Bukića (prihvaće-. 
na mu je ostavka, ali je ime
novan ža vršioca dužnosti di
rektora) za praznih gotovo 500 
.kreveta tokom srpnja prošle 
godine u šibenskom hotel
skom naselju, te za odbijanje 
»Solarisa« u sufinanciranju 
izgradnje hotela na Srimi. 
.Premda je Bukić prošle jeseni 
vratio partijsku knjižicu i na 
taj način samovoljno istupio 
iz Saveza komunista, Komitet 
ga je u skladu sa Statutom is
ključio iz Saveza , komunista.

Društveno — ekonomski razvoj općine Šibenik tema 
je o kojoj se ovih dana raspravlja na mnogim forumima. Vje
rojatno najveći i najmeritorniji bio je skup što se sastao 
prošlog ponedjeljka na saziv predsjedništva Skupštine op
ćine, a činili su ga predsjedništvo svih društveno — poli
tičkih organa općine, predstavnici privrede općine i gotovo 
svih, ostalih djelatnosti, od kulture do samoupravnih in
teresnih zajednica.-

Od općepoznate konstatacije o veoma pozitivnom priv
rednom saldu 1 porastu fizičkog obujma poslova u gotovo 
svim djelatnostima i radnim organizacijama krenulo se ko
rak dalje te se upozorilo na sva ograničenja koje sobom 
nosi bazična industrija poput šibenske i koja bi umjesto 
sadašnjih, izvanrednih rezultata ubrzo mogla krenuti i sup
rotnim pravcem. Zato su turizam i poljoprivreda, uz rje
šenje vodoopskrbe i prometnog povezivanja s ostalim di
jelovima zemlje, naznačeni kao buduće šanse razvoja ovog 
grada i regije.

Prirodne ljepote kakve vjerojatno nema niti jedan grad 
uz obalu te povijesne znamenitosti neprocjenjive vrijednosti 
nisu još ni približno, iskorišteni, iako je u posljednjih 25 
godina u .turizmu postignut velik korak naprijed. Druš
tveno — politički radnici i privrednici nisu zaboravili spo
menuti i sve veće probleme zagađenosti, zaštite kultumo-po-

• vi jesnog nasljeđa, prenapučenosti škola i vrtića, teškoće 
gradskog saobraćaja itd.

J. P.

Piše: T. Erak

DOKUMENTI

Oficiri i činovnici okupatorovi javno se hva
le svojim zvjerstvima.

Tako 
lokalu u

je jedan major bersaljera u javnom 
Šibeniku, u prisutnosti svoje žene, ko-

ja mu je vidno odobravala, hvalisavo isticao 
kako je, za vrijeme racije u šibenskoj okolici 
uhvatio jednu partizanku, svukao je golu, raza- 
peo na drvo i od nje sa svojim ljudima svega 
radio.

Dr Michele Introna, rodom iz Barija, zam- 
jenik šefa okupatorove policije u Šibeniku, jav
no se hvalio kako osobno zlostavlja i tjelesno 

. muči pritvorenike. ' ’
Komandant Voda karabinjera u Skradinu, 

poručnik Giuseppe Gaetano, kazao je gostio
ničaru Butijeru u njegovoj radnji da ne može 
biti miran ako svakog dana ne ubije barem

I jednog partizana ili našeg čovjeka.
Podravnatelj talijanske Dalmatinske banke 

dr Zenta često je javno govorio da naš narod

Tjelesno mučenje pritvorenika
treba pobiti, jer da nije lojalan Italiji pa je uv
jeravao više okupatorove vlasti da su potrebne 
još strože mjere.

Na teror je poticao i načelnik dr Nicoletti. 
On je višim okupatorovim funkcionarima iz 
Zadra opetovano isticao nelojalnost naroda pre
ma Italiji, radi čega su potrebne energične 
mjere.

Zlostavljanjem i tjelesnim mučenjem naro
čito su se odlikovali kraljevski karabinjeri. Vo
lovska žila bila im je oruđe kod preslušavanja.

Taj svoj »rad« vršili su niži karabinjerski 
organi po direktivama svojih starješina, koji su, 
npr. poručnik Terranova, znali sami tjelesno 
zlostavljati pritvorenike. Naročiti su krvnici bi
li kapetan Bungaro pa komandanti karabinjer- 
skih vodova u Vodicama poručnici Ruju i Fra- 
ngipane. Oni su bez ikakva suđenja davali stri
jeljati ljude.

Pokrovitelj i viši naredbodavac za takav rad 
bio je komandant karabinjera u Šibeniku pot
pukovnik Sestilli. Brutalan i okrutan, predlagao 
je interniranje i uzimanje talaca, davao na

loge za strijeljanja »hapsio je muževe i zvao 
im žene te im obećavao oslobođenje muževa 
prema protuusluzi koja je zahtijevala gaženje 
časti. »Monstruoznim i podlim čovjekom koji 
je kadar bez ikakva razloga uništiti čovjeka«, 
»propagatorom terora i barbarstva« — naziva 
ga sam jedan njegov bivši potčinjeni.

Za karabinjerima nisu zaostajali ni policajci 
okupatora. Šef policijskog povjereništva u Ši
beniku dr Vittorio Modica sam je naređivao 
zlostavljanje pritvorenika, autor je brojnih pri
java koje su na stotine ljudi odvodile pred oku
patorove sudove, u koncentracione logore i na 
.samo stratište.

Aktivno je kod pojedinih preslušavanja na 
policiji sudjelovao i tajnik fascija Alacevich, u 
čijoj su prisutnosti policijski organi zlostavljali 
ljude, nesumnjivo kao izvršioci i njegove vo
lje 1 nagovaranja. Fascio u Šibeniku bio je iz
vor najvećeg dijela denuncija i davanja poda
taka okupatorovoj policijskoj vlasti te mišlje
nja o ljudima koje treba progoniti.
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Aktualno stanje u zapošljavanju

IMA LI MJESTA
OPTIMIZMU

Istodobno u planovima SIZ- 
-a za zapošljavanje u ovom 
srednjoročju »uz planiranu 
godišnju stopu rasta zaposle
nosti od 1,6 posto (...) zapo
slit će se ukupno 3820 radni
ka (na novootvorene poslove 
2020 i na ispražnjene prirod
nim odljevom 1800)«. Koliko
god predviđanja ne moraju 
biti točna, toliko su sigurni 
podaci o sadašnjoj nezaposle
nosti na šibenskom području. 
Posao, prema podacima SlZ-a 
za zapošljavanje od 31. pro
sinca prošle godine, traži 3613 
osoba, što je za nekoliko po
stotaka više nego prekolani. 
Ta brojka se u pravilu penje

Prema podacima od 3i. siječnja 1985. na SIZ-u za zapošljavanje 
posao traži 3613 osoba

Riječ odbornika na kraju mandata

Stvoreni temelji za 
rješavanje problema

— Mislim da se skupštinski 
delegatski sistem u cijelosti 
afirmirao, jer je veza s ba
zom bila pravodobna. To po
sebno mislim na bazu koju 
sam zastupao (Tijesno i Jeze
ra), jer su savjeti MZ i de
legacije uvijek zajednički za
sjedali i raspravljali o aktual
nim skupštinskim materijali
ma interesantnim za naše po
dručje (vodoopskrba, cesta, 
most, dječji vrtić, adaptacija 
osnovne škole i razni komu
nalni i društveni problemi). 
Neki se problemi već rješava
ju, a za druge je stvorena so
lidna osnova, da se riješe u 
narednom razdoblju. Posebno 
tu mislim na cestu Tribunj— 
Jadranska magistrala — Tje- 
Šnjanska dubrava — Dazlina 
— Putičanje — Velim, za ko
ju su projekti izrađeni, pa 
nema razloga da se izgradnja 
te prometnice ne realizira u 
narednom petogodišnjem raz

do travnja, a onda opada po
najviše zaslugom sezonskog 
zapošljavanja.

Komentirajući aktualne po
kazatelje Gojko Huljev, taj
nik USIZ-a za zapošljavanje 
Šibenik kaže: »Lani smo u 
travnju imali 3800 evidentira
nih. Nadam se da ove godine 
nećema prijeći tu brojku. Tre 
ba biti vrlo oprezan u procje
nama, ali nas ove godine mo
žda čeka i stagnacija ili čak 
opadanje broja nezaposlenih«. 
(Prikriveni) optimizam Hulje- 
va zacijelo se bazira i na pla
niranim novim'pogonima »Re 
vije« i »Elemesa«. Što se ti
če lanjskih rezultata u zapo- 

doblju. Vijeće mjesnih zajed
nica bilo je, vrlo aktivno, jer 
su svi odbornici bili pravi iz
raz svoje baze.

— Budući delegati — na
stavio je dalje Rajko Ćuzela- 
-Papata — trebali bi biti već 
afirmirani društveno-politički 
radnici i prokušani aktivisti, 
prihvaćeni od sredina koje će 
zastupati. Mom nasljedniku 
predlažem, da se u narednom 
petogodišnjem razdoblju za
loži za raspisivanje samodo- 
prinosa za školu, rasvjetu i 
neke komunalne zahvate, jer 
će to najviše angažirati žite
lje u mjesnoj zajednici. . Po 
meni, to bi bio primaran za
datak budućem delegatu i 
delegacijama. Moram kazati 
i to, da su dosadašnje sjedni
ce Skupštine općine imale 
preopširne dnevne redove, pa 
su značajnije teme prolazile 
bez konstruktivnih diskusija.

LJ. JELOVClO 

šljavanju koji su bolji od re
publičkih njihovi korijeni su 
izvjesni i sastoje se između 
ostalog u otvaranju novih po- 
goha SOUR-a »Boris Kidrič« 
(valjaonica) i nautičkih sadr
žaja (3 marine i 2 centra). 
Sadašnja kretanja u zapošlja
vanju »skrojili« su, prema oc
jenama stručnjaka i pad bro
ja povratnika iz inozemstva 
i migranata iz sela u grad, ali 

' i povećan pritisak na zapdšlja 
vanje tzv. izdržavanog sta
novništva.

U strukturi nezaposlenih na 
Šibenskom području žena je 
oko 68 posto. Što se tiče kva
lifikacijske strukture oko tre
ćina je‘ nekvalificiranih, te 
kvalificiranih radnika, slijede 
nezaposleni sa srednjom stru
čnom spremom (823) te višom 
(122) i. visokom (110). Detaljne 
analize u USIZ-u zapošljava
nja pokazuju da je od ukup
nog broja nezaposlenih oko 
82 posto omladine, dvije tre
ćine- prijavljenih čeka posao 
do godinu dana, a oko 450 je 
onih koji čekaju više od tri 
godine.,

Suficitarna zanimanja (u 
njima je ponajviše žena) obi- 

•čno su srednjoškolska, opća, 
gimnazija, ali i stručna. Na 
posao tako čeka *7 strojarskih 
tehničara, 9 električara jake 
struje, 63 kemijsko-tehnološ- 
ka radnika, 13 kovinotokara, 
12 autolimara, 23 strojobrava
ra, 19 elektroinstalatera... 
Aktualni podaci pokazuju op
ravdanost planova o prekva
lifikaciji profila i struka ne
zaposlenih za čije zapošljava
nje u dužoj perspektivi nema 
uvjeta. Za primjer promašaja 
u obrazovanju služi pak po
datak da su se među nautiča
re upisivale i učenice, pa sad 
uzaludno čekaju (ili »čekaju«) 
prijavljene' službi zapošljava
nja.

Za ovu godinu planirano je dosta novih turističkih kapaciteta

PLANSKE 
NA VRBI SVIRALE

»U analiziranju stanja po
sebice smo se bavili proble
mom socijalno-ekonomskog 
položaja nezaposlenih« — ka
že Gojko Huljev. »Prema re
zultatima koje smo dobili uva 
žavanjem relativno lako mjer 
ljivih podataka (zemljišni po
sjed, katastarski prihod, pri
hod iz radnog odnosa itd.), 
ustanovili smo da je od ukup
nog broja nezaposlenih oko 
500 do 550 osoba ozbiljno ma
terijalno , ugroženih. Naravno, 
kod primjene podataka koje 
daju radnici, u vezi s kriteri
jima plava prvenstva provje
ravamo te podatke kod služ
benih orgatta. Unatoč svemu, 
ostaje niz prihoda koji nigdje 
•nisu .registrirani (rad u »fu
šu«, rente, najamnine)«.

Da posao traži radnike, a 
ne obratno i u šibenskim, ok
virima je izuzetak. Prema po
dacima USIZ-a osim usko spe 
cijaliziranih profila za neka 
radna mjesta riječ je o poslo
vima za nekvalificirane rad
nike koji nisu dovoljrio sti
mulirani, poput zaposlenja za 
čuvare u FIT-u ili primjerice 
nedavno oglašenim poslovima 
za određeno vrijeme za pruž
ne radnike na dionici Perko- 
vić — Šibenik, gdje se ne 
traže posebni uvjeti, ali ni 
primanja (»do 40.000«) nisu 
posebno atraktivna.

Z. ŠEVERDIJA

Može li se šibenska općina uključiti u najavljena invens- 
ticijska ulaganja u turističku privredu koja se, samo u Dal4 
maciji, ove godine procjenjuju na blizu 17’ milijardi dinara? 
Po visokom mjestu koje zauzima s obzirom na ukupne re
zultate svoje privrede mogla bi. Po relativno niskim akumu
lacijama vlastite turističke privrede, pravoj neizvjesnosti novog 
deviznog zakona, svojoj rascjepkanosti i neiskristaliziranim 
prioritetima to će, izgleda, biti teško. '

Prema planskim dokumentima i prema svemu onome što 
se zadnjih dana čulo u brojnim raspravama o daljnjem raz
voju Šibenika, turizam je, ako ne baš na prvom, a' ono na 
drugom mjestu. Što smo spremni uložiti u njega u ovoj go
dini, odnosno u idućih pet godina s obzirom na veoma povolj
ne rezultate poslovanja i u turizmu i drugim granama?

U Nacrtu rezolucije za ovu godinu planirano je dosta no
vih kapaciteta — turističko naselje »Mara« III u Primoštenu, 
tuirstičko naselje »Bristak «u Vodicama, turističko naselje 
Vučigrađa na otoku Murteru, proširenje autokampa u Jezeri
ma, Solarisu i Jazinama, izrada projektne dokumentacije za 
autokampove na Srimi i u Jasenovu, projektna dokumentacija 
za proširenje i adaptaciju hotela. »Krka«. Većina tih novih ka
paciteta poznata nam je iz ranijih rezolucija i planova pa 
se s, pravom postavlja pitanje može li ove godine doći do 
njihove realizacije.

Prema podacima koje smo dobili u Službi društvenog 
knjigovodstva, jedina trenutno otvorena investicija je druga 
faza obale u primoštenskoj marini koja se procjenjuje na 
115.824 tisuće dinara a u koju je do sada uloženo 52.617 tisu
ća dinara. Sve ostale investicije — hotela »Jadran«, vodičke. 
»Vile Gloriette«, »Školjićev« autokamp, rekonstrukcija hotela 
»Zora« završene su. Za ovu godinu nikakva nova investicija^ 
nije još otvorena.

U SDK kažu da se mnogo investira u adaptacije i rekon
strukcije, ali prijava takvih investicija nije obavezna Jer se 
to pokriva iz troškova proširene reprodukcije. Tako će ii 
»Solarisu« ove godine biti uloženo najmanje 200 milijuna u 
obnovu hotela, a slični poslovi počeli su i u još jednom pri- 
moštenskom hotelu — »Slava«.

Kad se govori o investicijama, onda je nezaobilazna te
ma i devizni zakon. Do sada je on omogućavao turističkoj 
privredi raspolaganje dijelom zarađenih deviza, a to joj je, 
naravno, pružalo priliku i za nove investicije. Novi devizni 
zakon donio je obilje nedoumica, između ostalih i tu tko mo
že biti zainteresiran ulagati u turističke kapacitete? Turiš*? 
tički su kapaciteti, da se ne zavaravamo, skupi i tek na duže 
rokove donose efekte. Jedan industrijski pogon može daleko 
brže isplatiti uložena sredstva, a usavršavanjem tehnologije 
neprestano poboljšavati dohodovnost. Turizam još uvijek zah
tijeva čovjeka i njegov rad ne može ga zamijeniti stroj, pa se 
efikasnost može povećavati samo u proširenju ponude i po
boljšanju kvalitete. Jedan od izlaza za turizam i njegove 
investicije mogao bi biti u drukčijem tretiranju, to jest ne kao 
privrede, nego kao infrastrukture. Jer, u jednom širem smislu 
turizam to i jest. Njegovim razvojem mogu oživjeti gotovo 
sve djelatnosti od planiranja do građevinara, od pojedinih 
grana .industrije do trgovine, od poljoprivrede do prometa. 
Zato su investicije u turizmu samo na prvi pogled skupe a 
zahtijevaju i razvijenu (opet skupu!) infrastrukturu. *

Što se tiče šibenskih petogodišnjih planiranja ona su još 
daleko ambicioznija — samo SOUR »Šibenka« planira izgra
diti 4 tisuće novih kamp jedinica te blizu 2000 novih kreveta 
u hotelima i bungalovima. Primoštenci planiraju, također, oko 
2000 novih kreveta u hotelima i bungalovima, 2500 kamp je
dinica te 800 novih vezova u marini, »Vodičanka« oko 1000 
kreveta u hotelskom naselju i adaptiranom prostoru Škole. I 
druge manje turističke organizacije imaju svoje planove. Da
leko bi korisnije bilo da turističku privredu na neki način} 
objedinimo i onda krenemo u investicije koje se neće godi
nama povlačiti po papirima nego se stvarno i realizirati.

J. PETRINA
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Tribunj

Tribunjci će 
bivšu uljaru
pretvoriti u 
turistički objekt

i REPORTAŽA

PREKO RUPA
DO RUPA

POLJOPRIVREDA POD 
RUKU S TURIZMOM

Ova, 1986. godina kao prva godina srednjoročja, predstav
ljat će veliki izazov za tribunjske zadrugare. Oni će u njoj, 
i nakon nje, krenuti intenzivnije u poljoprivredno i turističko 
privređivanje. Što se tiče poljoprivrede zadruga je već posta
la nas najpoznatiji proizvođač konzerviranih maslina, a pla
nirana je i izgradnja novog pogona uljare.

Taj pogon, koji se procje
njuje na 280 milijuna dinara, 
najvjerojatnije će biti gotov 
u toku prve polovice ove go
dine, tako da bi već sljedeći 
urod maslina* bio prerađivan 
u njemu. I to na dvije naj
suvremenije linije — jednoj 
za preradu maslina u ulje s 
kapacitetom od 30 tona u 24 
sata i drugom za prihvat ma
slina za jelo. Sredstva, uz za
drugu Tribunj, ulažu još »Si- 
benka«, »Jadranska banka« i 
međunarodna organizacija 
FAO. Osim ovog programa u 
Tribunju su još prošlog mje
seca bile pripremljene i sa
dnice za novi maslinik na 
zemljištu zakupljenom na pe
tnaest godina. Sadnja novog

masonstva trebala Ibi uslijedit, 
uskoro. Gotova je i farma 
koza na otoku Tijatu .koju su 
gradili zadrugari Prvić Šepu
ri ne a sada treba osigurati 
sredstva za koze i ostalo. Vri
jednost objekta procjenjuje 
se na 10’milijuna dinara.

Paralelno s tim programom 
Tribunj i idu i na obnovu ri-

• barske tlote i ribarstva. Ovo 
je pođi učje naime oduvijek 
bilo pc jjednako okrenuto i 
polju i moru pa je u Tribunju 
i današ \sigurno najviše* pro
fesionalnih ribara u privat
nom sektoru. Zadruga planira
izgradnju dvaju, brodova u 
betinskom brodogradilištu. 
Osim izlova zadruga će orga
nizirati i otkup ulova od pri

vatnika. Da bi to realizirala 
zadruga planira investirati 
hladnjače i skladište pre
hrambenih proizvoda.

Značajna se pažnja pokla
nja i razvoju turizma. Samo 
u prošloj godini broj registri
ranih noćenja iznosio je 103 
tisuće i bio je 300 posto veći 
nego u prethodnoj godini. Na 
mjestu stare uljare planirano 
je podizanje hotela s oko 300 
postelja. U hotel bi ulagala i 
»Pivovara« iz Apatina s tim 
da za njene radnike bude re- 
zervirano« 70 postelja. Surad
nju su Tribunjci već prihva
tili i od studenog prošle go
dine prodaju njihove proizvo
de, a ustupili su im i dio skla 
dišnog prostora.

Iako završni račun o poslo
vanju Zadruge za prošlu go
dinu još nije završen pretpo
stavlja se da bi ostatak do
hotka mogao; iznositi oko 200 
milijuna dinara.

J. P.•te • ’

Do Rupa se stiže —.prdco rupa, S vrha Dubra- 
vica dokud je sa skradinske strane stigao asfalt, ma
kadamski put vijuga i smiruje, se kilometar-dva pri-, 
je mjesta, u dolini, a onda kroz Rupe i dalje prema 
Laškovici ponovno stranom sljedećeg brda vijuga pre
pun rupa.

Sve je manje takvih putova u našoj općini, a ov
aj rupljanski kao da upozorava putnika ha mjesto 
neobičnog imena; što se povuklo dva kilometra od . 
obale Krke* i nad polje, vjerojatno pred vodom koja 
je sve do lani plavila ‘stotinjak hektara plodnih ora
nica. Ponekad iz rijeke, a č^će s okolnih brda a po
dignutog platoa sve tamo od dvadesetak kilometara 
udaljenih Plastova i Bratiškovaca;

— Zatrpani kanal ili fhša, kako mi. kažemo, bio 
je osnovna razlog što nam-je polje bilo pod vodom 
od rane jeseni do kasnog proljeća. Sredstvima vodo- 
privredne zajednice iz Splita, a uz našu pomoć, foša 
je prošle godine očišćena po čitavoj dužini od 1.700 
metara pa sada ova. plodna zemlja nije* pod vodom. 
Ih, da je jbš izvršiti komasaciju; pa napraviti sistem 
navodnjavanja, bila bi. to dolina Neretve u minijaturi 
— veli nam predsjednik Mjesne zajednice' Živko Ju
rić.

Aktivist Ante Mišković dodaje: — Mj se trudimo, 
ali bez ceste i vode'ovdje nema pravog života. Za 
cestu smo svojedobno izdvajali samodoprinos i raču
nali da će od Dubravica asfalt krenuti prema nama, 
i dalje prema Laškovici. Prevarili smo se, a vlastitim 
sredstvima proširili smo postojeći put i izradili pro? 
jekt Nadamo se boljoj sreći u ovom srednjoročju, 
barem što se .puta tiče, a kad,, je vodovod stigao u 
•tri kilometra udaljenu LaŠkovjcu, što ne bi i do nas?

r~—
Skradin

NIKAKO DALJE OD PLANOVA
Ako su sami Skradinjani, ili drugi, po

mislili da će izgradnjom nautičkog centra 
Skradin; naglo krenuti put turizma i razvi
jenosti onda su se sigurno prevarili. Istina, 
otkad je startao nautički turizam dosta se 
toga promijenilo (i nabolje* i nagore), ali 
ništa bitno.

Turizam. kalo -glavna okosnica razvoja 
još je u pelenama, jer se njime osim Nautič
kog centra bavi , tek ddsetak domaćinstava, 
a Turističko društvo praktično ne postoji.

Godinama već u Skradinu nije riješeno pi
tanje boravišne takse, jer se ne z vraća u 
Mjesnu zajednicu. Nacionalni park još ništa 
ne znači. Naime, znači samo zabrane i ogra
ničenja gradnje, lova i ribolova. Bilo bi da
leko korisnije, razmišljaju Skradinjani, da je 
reguliran' rad privatnih brodara, kretanje 
jahti, ubiranje boravišne takse i drugih pris
tojbi.

kapitalna problema ne ubijaju na- 
Mladi su za našeg boravka, pred- 

Miškovićem, krenuli na Krku da

Dva 
du tristo 
vođeni J
proširuju postojeći put, koji vođi do mula izgrađenog 
za petnaestak brodica mještana, ali i .pristajanje tu
rističkih plovila koja ljeti desetine tisuća turista do
voze na obližnji Visovac.

— Na Visovcu turisti imaju što vidjeti, a ovdje, 
na našoj strani, mogla bi se lijepo provesti, uz do
maću spizu i poznato rupljansko vino. Što da ne? 
— pita se Jurić.

Iz velikog broja rupljanskih domaćinstava .pone
ko radi u šibenskoj privredi, a drugi se bave poljo
privredom i stočarstvom. U koegzistenciji . jednog i 
drugog, vele naši domaćini, može se: živjeti, pa i gra
diti. Pokazuju nam pritom na brojne novoizgrađene 
kuće od kojih su mnoge s cisternama, jer daleko je 
do vode, one vodovodne i izvorske.

Uz Poljoprivrednu zadrugu Skradin, sada »Šiben
iku«, ovdje ima dućan-»Zadranka« jz Zadra, škola je 
četverorazređna, a po veće znanje mladi idu u Bra- 
tiŠkovce, premda je Skradin«, upola bliži. Bilježimo 
svaku zanimljiviju pojedinost o mjestu u koje -ulazi 

, i večernja tombola, oblik društvene aktivnosti mladih.
Domaćini nas ostavljaj u.-na tomboli, ali mi mo

ramo natrag žureći polako po rupljanskim rupama.

!□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□

□ □ Skradin
□ □

Tko će obuzdati privatne brodare na Krki?

Dalji korak »Adriatic kluba Jugoslavi-T 
ja« nakon .otvaranja nautičkog centra i uz-* 
goja ribe u kavezima bit će, * po svoj prilici J 
podizanje bungalov naselja. Za Skradin bi 
to, bez sumnje, značilo mnogo, jer se ovdje
nautičari no zaustavljaju duže od dva dana, 
ali je opet iskrsnuo problem: za lokaciju 
tog naselja izabrana je Rokovača za koju je

□ 25 godina DVD-a §
§ 
□ □

□
Mjesna zajednica izvršila geodetsko snima
nje te ga još prije dvadesetak godina nami
jenila za izgradnju stambenog naselja! Da 
bi izvršila-slične pripreme na drugim loka
cijama (Banova Draga, Bilina Draga i Gro
bište) potrebna su financijska sredstva kojih 
ona nema!

Osim turizma ovdje se već dugo govori i 
o otvaranju industrijskog pogona. Pogon 
»Revije« je opet aktualan, no mnogo je bliži re
alizaciji »Elemesov« pogon u koji će se in
vestirali 280 milijuna dinara i ha kojem su 
radovi počeli. Prema ugovoru pogon bi tre
bao biti dovršen do svibnja. Tako bi se ba
rem jedan dio mladih nezaposlenih ljudi s 
ovog odručja mogao zaposliti i ovdje ostati; 
a to je najvažnije!

J. PETRINA

□ □

□ □ □

Dobrovoljno vatrogasno 
društvo Skradin obilježit 
će ove godine 25. obljetni
cu djelovanja. Društvo da
nas ima 30 aktivnih člano
va svih uzrasta, ponajviše 
omladinaca, a raspolaže s 
trima vozilima i svom nu
žnom opremom. Financi
raju ga Vatrogasni savez 
općine i vlastiti »bufetić«. 
Nedavno je u suradnji s 
Mjesnom zajednicom, po
krenuta akcija za izgrad
nju garaža za vozila, a- u 
planu je da se do ljeta oči 
sti šuma iznad marine. Ta

je šuma stalno u opasnosti, 
jer je nepristupačna i pri
lično »zapuštena« .

— Prošle je godine bilo 
dosta požara u skradin- 
skom kraju a često smo išli 
u ispomoć i na druga* po
dručja —.rekao nam je 
predsjednik DVD. Skradin 
Vlado Verović. Inače, u to
ku ljeta imamo stalna de
žurstva to jest stražarsku 
službu na terenu. Odaziv 
mještana je dobar i nikad 
nismo imali problema kad 
izbije požar.

J. p.

□ □

□ □ □E

□ □ □
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Portret

Bez straha od letenja
Jacqueline Brajković živi u oblacima. I iznad njih. Ne zbog godina (19) već zbog 

profesije: stjuardesa, donedavno najmlađa u »Pan Americanu«, Jedina iz Šibenika na 
radnom mjestu desetak tisuća metara bliže Suncu...

rencija je velika. Živim u Dubrovniku, a le
tim za Wien, Frankfurt, Miinchen, Budapest, 
Varšavu, Atenu..,

• Izgleda atraktivno!
— Jest, ali i teško. Treba uslužiti više 

od 120 putnika »Bbeinga 737«, a ponekad je 
let gotovo kratak za to. Otkad letim već sam 
doživjela prijetnju da je u zrakoplovu bom
ba, jednom smo nakon polijetanja iz Dubrov
nika do Miinchena letjeli samo s jednim 
motorom... Doduše, ne bojim se. Treba i 
učiti, svakih šest mjeseci ponovno idemo na 
Školovanje u Miami. U ljepše strane posla 
spada to što u slobodne dane možemo letjeti 
gdje hoćčmo po Evropi, a svakih Šest mje
seci skupi se dovoljno dana za letove na 
druge kontinente. Desetak dana odmora pro
vela sam u rodnom Sydneyu gdje sam živ
jela do 14 godine kad su se moji vratili u 
Šibenik. Želja mi je jedino otputovati malo 
u Veliku Britaniju, prema škotskoj. To ću 
kad opet budem imala slobodnog vremena.

• Šibenik je mali iz takvih visina?
— Ma, ne. To obično povratnici pričaju 

o drugim gradovima i zemljama. Meni nema 
do Šibenika. Ne bih ga dala ni za Ameriku 
ni Australiju... Raduje me i kad u avionu 
prepoznam nekog iz grada, dosad je s nama 
letjelo troje Šibenčana. Inače, iz Dubrovni
ka ako nemam let odmah dolazim kući. I 
čujem se telefonom sa svojima nakon sva
kog leta.

• Posao i nije baš zgodan za obiteljski 
život?

— Ne mislim dugo letjeti. Možda još 
dvije godine, a onda bih mogla raditi na 
zemlji, recimo u kancelariji. Imamo školo
vanje za rad s kompjutorima pa možemo ra
diti i na aerodromima. Ja sam, čini mi se 
obiteljski tip...

• Plaće su zavidne?
— Preko dvadeset milijuna.
• A prinudna slijetanja, bombe; zaleđe

ne pjste. Zar se stvarno ne bojiš?
— Bojim se kad sam u automobilu s ne

kim tko prebrzo vozi..;
Z. Š.

Jacqueline Brajković na poslu, 
desetak kilometara iznad zemlje

— To je najviše zasluga mojih roditelja. 
Kao djevojčica sam sanjarila da ću biti bol- ■ 
ničarka ili stjuardesa, ali nisam nikad oz
biljno mislila o tome. Moji su u »Slobodnoj 
Dalmacji« vidjeli oglas kojim se traže dje
vojke mlađe od 19 godina, više od 159 centi
metara koje odlično znaju engleski. Prijavi
la sam se i eto, već sedam mjeseci letim. 
Naravno, nakon učenja i testova. Konku-

NA POMOLU RJEŠENJE ZNAČAJNOG PROBLEMA ZDRAVSTVA

„POGOr ZA HEMODIJALIZU
U dogledno vrijeme trebat će riješiti problem dijalize na šibenskom području, točnije 

pronaći prostor i izgraditi odgovarajući objekt za liječenje kroničnih bubrežnih bolesnika koji 
su dosad odlazili u Zadar ili Split. To proizlazi i iz najnovijih dogovora USIZ-a zdravstva za 
Dalmaciju, Općinskog SlZ-a i Komiteta za zdravstvo. v

Položaj 12 pacijenata sa ši
benskog područja koji su bez* 
hemodijalize bespomoćni, pa 
u nedostatku odgovarajuće 
opreme i prostora u Šibeniku 
dva ili tri puta tjedno putuju 
u obližnja središta dodatno je 
otežan velikim brojem potre
ba za uslugama' pacijenata 
koji žive na splitskom i zadar 
skom području. Tako je ne
davno na razini Zajednice op 
čina rečeno da ti centri neće 
ubuduće moći primati šiben
ske pacijente jer je sadašnja 
iskorištenost opreme za he- 
modijalizu narasla na 22 sata 
dnevno.

»Mi odavno imamo pret
postavke za izgradnju odgova 
rajućeg odjela — tvrdi dr 
Stjepan Grubišić —- Cabo, vo
ditelj službe za unutrašnje bo 
lesti Medicinskog centra Ši

benik, davnašnji zagovornik 
takve ideje — »Ne treba sum 
njati da je dovoljno -stručnog 
kadra u bolnici sa stoljetnom 
tradicijom, ni potrebe u kra
ju sa stotinjak tisuća stanov
nika. Novac je osiguran.«

Doista, za razliku od mno- 
gih sličnih projekata za odgo
varajući »pogon« zdravstve
ne zaštite novaca izgleda ima 
više nego potrebnog angažira
nja na oživotvorenju ideje.

»Sredstava ne samo da ima, 
nego ona praktički i propada
ju zbog poznatih inflacijskih 
kretanja« — kazuje Danilo 
Brkić, tajnik Općinskog SIZ 
-a za zdravstvo. »Početkom 
lanjske godine ' naručena su 
idejna i izvedbena rješenja, 
no do danas nemamo ni rje
šenja, ni projekte ni poslovni 
prostor. Preostaje intenzivni

je angažiranje organa SIZ-a i 
rukovodne strukture Medicin
skog centra. Neka rješenja se 
naziru, različite potrebe cen
tra mogla bi zadovoljiti adap
tacija Doma zdravlja, ili do
gradnja u okvirima četvrte fa 
ze poliklinike koje su temelji 
konzervirani. Kao prostor 
»pogona« za hemodijalizu mo 
že poslužiti i montažni1 ob
jekt.

Da je rješenje problema na 
pomolu, osim navedenog mož
da potvrđuju i najsvježiji sta 
vovi Skupštine SlZ-a zdrav
stva i Općinskog komiteta za 
zdravstvo. Prema njima suk
ladno programu investicijskih 
ulaganja u Medicinskom cen
tru Šibenik prostor za centar 
za hemodijalizu treba pronaći 
do kraja ovog mjeseca.

Z. ŠEVERDIJA

MZ BALDEKIN III

Sredstva su 
velika briga

Mjesna zajednica Baldekin III najveća je gradska. (i jed
na od najvećih općinskih) mjesna zajednica. Una 7 tisuća sta
novnika (useljenjem Krvavica bit će ih jos vise). I jeuna je 
od najaktivnijih. Prošle je godine dobila Nagradu grana, a 
ima i brojna druga priznanja. Usprkos tome i ovdje, Kao i 
drugdje po mjesnim zajednicama, aktivnosti iniciraju i provo
de uglavnom umirovljenici i domaćice.

Posjet Mjesnoj zajednici Ba 
Idekin III i njenom predsjed
niku Tomislavu Štrkalju za
počeli smo i završili u mini
jaturnim prostorijama u jed
nom 'od nebodera što su ne
kad bili pojam modeme sta
nogradnje. No, daleko od to
ga da je u ovoj mjesnoj' zaje
dnici sve novo, moderno i li
jepo’

— Najveći akcent dajemo 
rješavanju komunalnih' pro
blema kojih je zaista mnogo. 
Sada dovršavamo uređenje 
Trga Oktobarske revolucije, a 
intenziviraju se i radovi u Va 
raždinskoj ulici. Ovo su prili
čno velike investicije, a rea
liziramo ih u suradnji sa Sa
moupravnom interesnom zaje
dnicom za komunalnu djelat
nost. To su nam primami za
daci. U toku su i radovi na 
uređenju dva nova objekta 
kod škole. Pripremamo uvođe
nje javne rasvjete u Karlova
čkoj i Varaždinskoj ulici, koje 
su još prije dvadesetak godi
na uređene i asfaltirane. Ure
dit ćemo i stepenište između 
Štrosmajefove i . Karlovačke 
ulice.- Moramo urediti odvo
jak ulice Borisa Kidriča od 
broja 105 do 113 koji mi zo
vemo »Kod Karađole«. Svaka 
kiša i, nevrijeme izaziva na
nošenje pijeska ! zemlje i na 
glavnu ulicu.

— Što je s kućom ex Gru- 
bišić?

— Posljednja je odluka da 
se ta zgrada ipak sruši i da 
na njeno mjesto dođe tržnica.

— Osim komunalija?
— Na koji način animirate 

građanstvo?

— Uglavnom je sve spalo 
na umirovljenike i domaćice 
i mislim da je to već pravi 
društveni problem. Imamo sa
mo pet-šest aktivista koji su 
u radnom odnosu! Svi,ostali 
organizirani su u svojim ra
dnim organizacijama i ovdje 
se u mjesnoj zajednici gotovo 
i ne pojavljuju. Nemamo sre
dstava . niti za pokriće redov
nih troškova (za to smo lani 
od općinskog budžeta dobili 
samo 330 tisuća dinara), a ka
moli za kakvog profesionalnog 
tajnika.

— A omladina?
— Omladinska organizacija 

nije na nivou aktivnosti mje
sne zajednice. Znate, i omla
dina tu fluktuira — .pošto se 
Uklope u neke aktivnosti deč
ki odlaze u vojsku, pa kasni
je na studije. ,Osim toga ma
lo im možemo i pružiti. Pro
šle smo godine pronašli jedan 
prostor od nekih 50-tak čet
vornih metara i osigurali no
včanu pomoć, od Skupštine 
općine za adaptaciju, ali smo 
morati odustati jer nije ade
kvatan. Sad tražimo druge 
mogućnosti. Vrlo dobro sura
đujemo s Osnovnom školom 
»Lepa Šarić«.

Imamo dosta problema s či
stoćom, održavanjem zelenih 
površina koje uništavaju i pje 
šaci i automobili, s rasvjet
nim tijelima koja su više raz
bijena nego čitava. Svi poku
šaji da riješimo ove probleme 
nisu urodili plodom.

J. P.

Kretanje brodova 
»Slobodne plovidbe« '

JABLANICA u HoSingu, ZlRJE r- u Sent Loren- 
zu, BIHAĆ — u Đenovi, SUBICEVAC — u Gibral
taru, DINARA — na putu za Rijeku. KNIN — u 
Klajpedu, BARANJA — u Kardeljevu, KORNAT _  
u Xiamenu, MURTER — u Nantesu, PROMINA — u 
Veneciji, ŠIBENIK — na putu za Mediteran, DRNIŠ 
— u Splitu, PRIMOSTEN — u Tripoliju, KRAPANJ 
— na putu za Kolding, PRVlC — u Tolbruku RO- 
GOZNICA — u Istanbulu, KRUSEVO — na putu za 
Jadran, KRKA — u Marsa el Bregu.
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Stokazu 
građani

ČOVJEČE, (NE)LJUTI SE

Graditi ako se može!
Basna o vuku 
i sedam jarića

In f u turo smještena na »Krvavicama«, nova sportska dvo
rana trebala bi zadovoljiti narasle potrebe profesionalnog spor
ta i mnoštva rekreativaca. Zamišljena kao sportski centar sa 
gami hotelom i još nekim popratnim sadržajima, moći će 
se sasvim ravnopravno mjeriti sa sličnim objektima u drugim 
gradovima.

Svetko Gović, frizer za muškarce: — 
Nova sportska dvorana Šibeniku je u sva
kom pogledu potrebna. Ova sadašnja za
mišljena je kao školska i ne odgovara po
trebama. Nova bi trebala biti sagrađena 
negdje na-periferiji grada, sa riješenim 
parkirališnim prostorom, i morala bi pru
žiti mogućnosti kako profesionalnim spor
tašima, tako i onima kojima je sport tek 
razbibriga. Uostalom, treba misliti i na 
budućnost...

Tomislav Škarica, službenik u »HERZ« 
rent-a-caru: — Dugogodišnji sam sport
ski radnik i smatram da je našem gradu 
potrebna nova sportska dvorana. Košarka 
nam je u prvoj ligi, a i drugi sportovi na
preduju iz dana u dan... Treba misliti 
na budućnost našega sporta grada i na
praviti dvoranu što prije, ukoliko se mo
že. Mislim da je, s obzirom na stanje na
še privrede sada pravo vrijeme za to.

Milko Kronja, inženjer programer: — 
Možda je 7000 mjesta koliko će ih nova 
dvorana imati i previše, ali za desetak- 
godina i neće biti tako. Naše područje ima 
jednu od najjačih privreda u zemlji, i čini 
•mi se da je upravo ovo vrijeme kao stvo
reno za gradnju. Kao sportaš-rekreativac 
znam koliko je teško rezervirati termin 
za trening, pa mislim da će dvorana, uko
liko se sagradi, rasteretiti postojeću i pru
žiti bolje mogućnosti profesionalnim spor
tašima i rekreativcima.

Miljenko Vukšlć, poslovođa u »Bobi- 
su«: — Nova dvorana prijeko je potreb
na. Moramo konačno, misliti i na mlade 
i na već proklamirana načela o razvoju 
sporta pa sam uvjeren da će se investicija 
u budućnosti pokazati sasvim opravda
nom. Što se lokacije tiče, mislim da bi 
bilo najbolje smjestiti je na Vidicima i 
unaprijed misliti na parkirališni prostor.

B. PERIŠA
(Snimio: V. Polić)

Govore neki: znaš da će Šibenik biti 
jedan od rijetkih, ako ne i jedini, koji će 
dobiti besplatni gradski prijevoz. Velim 
ja njima: Ma, je vraga! Ne vjerujem! — 
A kad ne viruješ, kažu oni, onda zovi 
Komoru, pa ćeš čuti! Uvjerit ćeš se na 
samom mjestu.

Onda ja zovem Komoru tj. Privrednu 
komoru tj. Privrednu komoru Split, Is
postavu Šibenik.

Oni me upućuju na »Autotransport«. 
Vele: Oni su zaduženi za izradu elabora
ta/ I o tome’ zapravo ovisi — to!

U »Autotransportu« je veselo. Kažu: 
Istina je! Mi smo dobili zadatak da na
pravimo dokument pod nazivom — ela
borat o ekonomskoj opravdanosti uvođe
nja besplatnog gradskog. prijevoza na...

9 lo vašoj ažurnosti i promućurnosti 
ovisi realizacija ideje — pitam.

— Uglavnom — da!
• Po svemu sudeći radi se o aktu ra

cionalizacije! Naime, neće vise biti potre
be za kondutijerima i drugm — dodat
nim aktivnostima.

— Svakako, svakako! U pravu ste!
• Samo neće li to biti za vas, »Au

totransport«, mislim, prevelik zalogaj? 
Gradski promet vam je jedini bio ren
tabilan, a inače nije vam lako u poslov
nom smislu, a sada...

— Ha, ha! Vi očito niste u toku!' Pa 
niste valjda, očekivali da mi mukti vrši
mo usluge prijevoza!? Angažirati ljude i 
sredstva, a od toga ne očekivati određene 
efektive, bilo bi suviše idealno, čista u- 
topija u ovom slučaju.

• Znači, netko će ipak sve to platiti 
— i besplatni prijevoz, i elaborat, i sma
njenje broja konduktijera i...

— Stop, stop! Nije riječ o širokim 
zahvatima i prostim nabrajanjima! Nor
malno je očekivati apsolutno razumijeva
nje svih mjerodavnih faktora, u prvom 
redu udruženog rada, zatim organa i za
jednica. Samo na tim i .takvim osnovama 
mi bismo rekli potpuno realnim, može se 
temeljiti jedna zaista divna i, rekli bis
mo, velelepna ideja kao što je ona o 
besplatnom prijevozu. No, da ne dulji

mo :sve ćemo mi to elaborirati i pravo
dobno ponuditi na uvid.

• Bit će to prava stvar, nema sum
nje! I potez hvale vrijedan! No, znači li 
to da ovih dana možemo očekivati osjetno 
poskupljenje gradskog prijevoza, vaših u- 
sluga bolje reći?

ž— Poskupljenje! Zašto poskupljenje?
> Pa... s razloga što će, ako vaš ela

borat bude prihvaćen, i tako slijediti zah
tjev za refundaciju tj. nadoknadu troško
va na ime prijevoza >po kalkulaciji dava
oca usluga, a to ste vi. Kako će se zvati 
taj refundatc.' ili nadoknaditelj — da li 
DPZ, organ ili prosto zajednica — nije 
važno, naj? ižnije je da valja imati pravu 
cijenu u 7 ravom trenutku, da ne kažem 
na pravom mjestu!

— Ma, nije to — to! Ukoliko i dođe, 
u međuvremenu naravno, do određenih 
povećanja cijena, razlog tome neće biti 
ovaj elaborat i elaboriranje, već isklju
čivo sadašnji ekonomski trenutak — po
treba usklađenja cijena s ostalim' priv
rednim segmentima ili, jednostavnijim je
zikom rečeno, s ostalim poskupljenjima.

• Razumijem, razumijem! Nadam 
se, kad smo već kod toga, da ste svjesni 
činjenice da će doći do pojačanog aktivi
ranja putujuće raspoloženih osoba tj. put
nika, što opet navodi na zaključak da sa
dašnji broj gradskih pruga, a time i busa, 
neće biti dostatan. Proizlazi da elaborat 
mora sadržavati.. -

— Bez brige! Elaborat će biti opse
žan i, nadamo se, sveobuhvatan. Radi se 
bez sumnje o revolucionarnom aktu, ba
rem kad su u pitanju naše prilike, jer, to 
je očito da će problem...

• Problem gužvi na pješačkim prije
lazima i prometnicama uopće bit će dobra
no smanjen! To je za očekivanje — nema 
što! Jer Čemu gužve i slično kad će se, 
ako ne svi, a ono većina, besplatno vozi
ti, bolje reći vozati ili pak vozikati. Po 
mišljenjima mnogih moguće će biti i bes
platno odspavati na nekoj od mnogobroj
nih gradskih ruta, ali ne smeta — kontro
le i tako neće biti!

— Kontrole neće biti — i to ćemo 
elaborirati!

• Znači do čekanja tj. izrade ela
borata?

— Do čekanja!
Sad sam zaista uvjeren »— prije

voza će biti! Gradskog, prigradskog, me
đugradskog i ostalog!

Druga je pak stvar što mi basna o 
vuku i sedam jarića (kozlića), pade na 
pamet baš u ovom trenutku.

Poetska vizija, očito!
VELIzar

vaša pisma

javno nagrafllvati
Kada ćemo početi 

radnike proizvođače?
□ □ □ □

□

□

Već je. uhodana praksa da se, krajem svake godine, progla
šavaju najbolji sportaši-sportašice (»Sportaš godine«) godine. 
To se redovno objavljuje preko javnog informiranja, radija 
i TV. Nitko nije protiv davanja priznanja najboljem sportašu 
i omladincu i sličnima, dapače.

Međutim, ovo je radnička'i samoupravna zemlja. U ovoj 
zemlji radnik proizvođač hrani svih i svakoga, a 0 njemu se 
najmanje vodi računa. Moje je mišljenje i predlažem da po
sredstvom javnog informiranja, radija i TV, u toku godine 
provjeravamo i utvrđujemo najboljeg proizvođača (radnika- 
-radniču) godine! Koliko mi. je poznato u našoj zemlji ima 
mnogo izumitelja, pronalazača, racionalizatora itd. Da je to 
tako..najbolje govpri da mi danas proizvodimo mnoge kompli
cirane strojeve koje smo do jučer uvozili.

Na području naše općine može se približno točno ustano
viti koji je to radnik-radnica proizvođač najbolji »Radnik go-

dine«. U toj akciji najviše bi se trebao iskazati SINDIKAT.
Sjećam se kada smo poslije rata, u obnovi zemlje, imali natje
canja ii poduzećima, pa i na dobrovoljnim akcijama u gradu 
i po selima općine.- Mi smo sve to danas zaboravili i napu
stili takav rad. Istina je da se toga mnogo izmijenilo, ali ako 
kažemo da svaki radnik treba biti nagrađen prema svome ra
du, onda je i.ovo jedan oblik nagrade! Zašto onda one najbo
lje ne nagradimo tako da ih proglasimo »najboljim radnikom 
-radnicom godine«. Budući da je početak godine, prilika je . 
da se počne s takvim načinom upoznavanja svih radnika i os
talih građana da bi se Uključivali i predlagali najboljeg rad- 
nika-radnicu godine. SINDIKAT bi trebao biti organizator te
akcije.

B

JERKO LJUBA
Šibenik
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Ćakula s kapetanom »Šibenke« Predragom Šarićem

Znam ia Dražena
Široka pleća Predraga Šarića »pokrila su prošle subote »pola« televizijskog ekrana. Ne bez 

razloga. Jer, »Šibenkin« je kapetan koševima i skokovima »rasturao« Beograđane. Najzaslužni
ji je za vrijedne bodove.

— Žao mi je što nismo uvjerljivije savladali Beograđane. Imali smo sve uvjete za to. Ig
rali smo dobro, imali »pristojnu« razliku i raspoloženu publiku. Ne znam što se uvuklo u nas 
sredinom drugog poluvremena. Srećom, bodovi su ostali na Baldekinu. To je, ipak, najvažnije. 
Jer, tko te danas pitao tome da si u Beogradu igrao sjajno i protiv »Zvezde« i »Partizana«, a 
na kraju izgubio!? — još će pod dojmom prošlosubotnje utakmice prvi šibenski igrač i stri
jelac.

# Propustom se mogu na
zvati i porazi »Bosne« i »Za
dra« ...

— Nemojte samo o tome. 
Jer, s tim bodovima bismo bi
li drugi. Osigurali bismo pla
sman u Kup Radivoja Kora
ča. A ovako... •

# Bit će problema?

— Za izlazak u Evropu tre- 
ba nam 24 boda u prvenstvu 
ili pobjeda nad »Bosnom« u 
polufinalu Kupa Jugoslavije. 
Koliko je to lako, odnosno te
ško nije teško pretpostaviti.. 
U prvenstvu nas čeka još 8 
kola, a to znači da bismo ne
gdje trebali iznenaditi u go
stima.

Izlazak u Evropu je pri
jeko potreban, ako mislite 
vratiti Dražena na Baldekin? 
— pokušali smo isprovocirati 
Šarića.

— Znam ja dobro Dražena. 
I koliko on voli Šibenik. Da

nije tako ne bi poslije »Li- 
mogesa« iz Zagreba zvao 
»Uzoritu«, tražio najboljeg 
prijatelja Nevena Spahiju, tre 
nera »Revije« i predsjednika 
»Šibenke« Vladu Covića, ali... 
Ta ljubav nije jedino što mo
že presuditi u njegovim pla
novima. Kup evropskih pr
vaka je veliki izazov. 0 po
nudi američkih profesionalnih 
momčadi da i ne govorim.

• Pričate li i vi, igrači o 
tome?

— Ta (tema je neizbježna. 
Mi smo svjesni da se u ovom 
trenutku više priča o Draže
nu i dvorani nego o našim 
ovosezonskim rezultatima, ali 
nije nam krivo. Sve skupa to 
vraća zanimanje za košarku.

• Mi ćemo, ipak, više o 
sadašnjoj »Šibenki«. Vi ste, 
uostalom, kapetan momčadi?

— To najbolje govori koli
ko je mlada momčad. Volio

bih da sam bez trake. Da 
mogu samo skakati i šutirati, 
a ne i »intervenirati«, smiri
vati, savjetovati...

# Dobro se slažete s trene
rom Ivkovićem?

— Traži moju suradnju u 
nekim spornim trenucima. 
Dao mi je i potpunu slobodu 
šutiranja u igri. Samo ne mo
žeš uvijek šutirati sjajno. Ni
sam ja Dražen! Protiv »Zve
zde« i »Partizana« u Beogra
du nije mi išlo u finišu. U 
Kraljevu i prošle subote sam 
praktički odlučio o pobjedni
ku.

• Kraljevčani stižu veče
ras. Na revanš...

— Neće biti to laka utak
mica. Sve priče ili male baj
ke o mladom Divcu nisu baš 
bez osnove. E, gdje bi nam 
bio kraj, kad bismo dogodine 
imali njega i Dražena!?

I. M.

LIGAŠKI 
SEMAFOR

PRVA SAVEZNA KOŠARKAŠKA 
LIGA — MUŠKI

BORAC — ŠIBENKA 
93:87 (44:47)

ĆACAK — Dvorana »Borca« kraj 
Morave. Gledalaca 2.500. Suci: Jo- 
vančić iz Valjcva i Smirnov iz No
vog Sada.

ŠIBENKA: Gulin 2, Žurić 24, Ko 
vačević 4, Kalpić, Matić 10, Dabić 
13, Jablan 9, Sarić 21, Prelević i 
Slavica 4.

ŠIBENKA — PARTIZAN 
91: 86 (56:47)

■ ŠIBENIK — Dvorana »Ivo Lola 
Ribar«. Gledalaca 1.800. Suci: Borja 
iz Ljubljane i Sekulić iz Rijeke.

ŠIBENKA: Gulin 6, žurić 7. Ko- 
vačević, Kalpić, Matic 12, Dabić 18, 
Jablan 4, Sarić 39, Prelević i Slavi
ca 5.

Cibona 
Zadar 
Budućnost 
Partizan.
Crvena zvezda
Bosna
Šibenka 
Jugoplastika 
Rabotnički 
Borac 
Sloga 
Olimpija (—1)

TABLICA
14 14
14 10
14 
14 
14
14 
14 
14
14 
14
14 
14

9
8

0 1576:1283.28
4 1185:1134 24
5 1278:1253 23
6 1336:1334 22

7.7 1355:1345 21
7 7 1230:1235 21
7 7 1308:1338 21
6 8 1227:1259 20
4 10 1215:1326 18
S 9 1217:1237 19
3 11 1310:1389 17
4 10 1232:1336 17

RASPORED 15. KOLA: Zadar — 
Crvena zvezda, Šibenka — Sloga, 
Jugoplastika — Rabotnički, Borac — 
Smeft Olimpija, Cibona — Bosna. 
Igra se 25. siječnja.

PRVA SAVEZNA KOŠARKAŠKA 
LIGA — ŽENE

SERVO MIHALJ — REVIJA-ELEMES 
66:97 (35:47)

ZRENJANIN — Dvorana sportova 
u »Karađorđcvu parku«. Gledalaca 
500. Suci: Đonlagic i Salković (obo
jica iz Tuzle).

REVIJA-ELEMES: Skugor 10, Kla- 
rendić. Nakić 27, Gulin 24, Milko- 
vić 16, Antić 2, Piplović 8, Jajac 10 
i GrubiSić.

IZMEĐU JUČER I SUTRA

U

Dražen se vraća 
— samo iluzija? SPORTSKI 

VIKEND

Subota, 25. siječnja
1986. godine

KOŠARKA: Dvorana »Ivo
Lola Ribar«:
17.00 sati: Partizan — 
Budućnost

19.30 sati: Šibenka — Slo 
ga

Nedjelja, 26. siječnja
1986. godine

11.00 sati: Revija-Elemes-
— Budućnost

13.00 sati: Osvit-Poliplast
— DOŠK

15.00 sati: Galeb-TLM — 
Brodomosor

^Strpljenja, strpljenja
IMATE zaista fini sastav. S nekoliko »pravih« ili ta

lentiranih igračica. I dobro organiziran klub — reče mi 
Slavica Pecikoza, sarajevska reprezentativka samo tridese
tak minuta poslije susreta »Revija Elemes« — Bosna«, a 
koju minutu prije nego što će »gostujući« autobus požuriti 
put Miljacke.

Nisam joj imao što odgovoriti, jer njezin je, dojam bio 
vjerna slika onoga, što sam vidio na utakmici, I daleko od 
onih, (nepotrebno) grozničavih nadmetanja, koja su pratila 
šibenske košarkašice u ranijem toku prvoligaške utrke. Tre
nera Nenada Amanovića i njegove igračice je u sudaru s 
»Bosninom« zonom krasilo prvenstveno strpljenje. Strplje
nje, bez kojega nema pravih dugoročnih poteza ni kvali
tetnih pomaka. Osobina, koja i te kako resi predsjednika 

i »Revije. Elemes« Vladimira Čeku i njegove prve suradnike 
Kašića, Belaka, Tanfaru, Petrovića...

Prvoligaška osrednjost nije kraj ambicija »Revijina« 
r vodstva. Želju za većim dometima oni, uostalom, ne kriju. 
I Stoga, nisam posve siguran da je snažna, i efikasna Peci- 
\ koza tek tako načela sa mnom razgovor o perspektivi šiben- 
I ske ženske košarke!?

oOo
SASVIM suprotni problemi muče Zorana Restovića, Ve- 

libora Baošića i Marijana Belamarića, predsjednika, tajnika 
i trenera plivačkog kluba »Šibenik«. Zaista, nije lako orga
nizirati (stručni) rad u klubu, gdje vježba više od 100 dje
čaka i djevojčica, a rezultati kojih su daleko od .zvučnih 
naslova u »Slobodnoj«, zelenom izdanju »Sportskih novosti«, 
pa i našeg lista.

— Ma, promisli peha — potužio mi se nedavno tajnik 
Baošić. — Morali smo prekinuti zimsko vježbanje u Ma- 
karskoj, jer nam se razboljelo više od pola plivača. A sve 
smo bili dogovorili s roditeljima, dobro se organizirali...

Detaljni zdravstveni pregledi prije puta u Makarsku 
potvrđuju da je do oboljenja djece došlo sasvim slučajno. 
No, pitam se, kao i mnogi drugi, zar su šibenski plivači za
ista morali u Makarsku? Zar ,se u »Solarisovu« bazenu 
zaista ne može podesiti »prava« temperatura vode i za dje
cu od 9 do 12 godina? Ili je temperatura oko korištenja 
zimskog bazena hotela »Ivan« i dalje »povišena«?

oOo
ZA KORIŠTENJE veslačkog hangara u Zatonu nema 

zapreke, samo ga (trenutno) nema tko koristiti-
»Nema sportskog turizma u Zatonu bez podizanja ma

log hotela sa 60 postelja. Mi imamo »papire« za to. Ne bi 
to bila ni velika investicija. Svega 10 do 12 milijardi sta
rih dinara«, uvjeravao je prisutne na nedavnom sastanku 
u Općinskoj skupštini inž„ Stipe Mrša, poznati zatonski za
nesenjak.

»Nema hotela, koji može biti rentabilan, ako nema ba
rem 100 postelja«, indirektno mu je, ali poslije sastanka 
odgovorio Josip' Hul jev, direktor radne organizacije »Ugo
stiteljstvo« SOUR-a »Šibenka«.

. Nenia razloga da sumnjamo u Huljevovu tvrdnju, ali 
ni dvojbe oko toga da će hangar u Zatonu, u koji je 1979. 
godine uloženo »onih« 3 milijarde starih dinara, biti kona
čno promašena investicija, ako ne dobije »pratioba« ” ho- 
telsko-ugostiteljskom objektu. I sasvim je svejedno hoće 
li to biti adaptirani Dom kulture ili aneks postojećem ves
lačkom zdanju.

Davnu zamisao o konačnom »zaokruženju« Zatona 
sportsko-turističkog središta »vruće« podržava odluka

kao
Ju-

go-SOFK-e o zatonskoj stazi kao mjestu olimpijskih pripre
ma najboljih jugoslavenskih veslača i kajakaša«, a neizrav
no i nedavno općinsko savjetovanje o aktualnom razvojnom 
trenutku Šibenika, u zaključcima kojega su pansioni i po
stelje uvelike potisnuli primarni aluminij.

Ivo MIKULICU

REVIJA-ELEMES — BOSNA
88 : 70 (46 : 37)

ŠIBENIK — Sportska dvorana »Ivo 
Lola Ribar«. Gledalaca 800. Suci: 
Rašinac i Vukšić (obojica iz Beo
grada).

REVIJA-ELEMES: Skugor’ 11, Kla- 
rendić, Nakić 19, Crvak 2, Gulin 23,- 
Milković 16, Antić, Piplović 5, Ja
jac 12 i GrubiSić.

TABLICA
ID Ježića 14 12 2 1124: 897 24
Partizan 13 11 2 1042: 908 22
Jedinstvo AIDA 14 11 3 1029: 939 22
Krajina auto MK 14 8 6 1040:1041 16
Voždovac —1) 
Revija-EIemes 
Monting 
Crvena zvezda

14 8 6 956: 950 15

željezničar 
Bosna 
Radnički 
Servo Mihalj

14
14

. 14
14
14
13
14

7
7
7
5
5

7 1100:1067 14
7 1084:1092 14
7 1062:1091 14
9 1025:1059 10
9 1054:1131 10

1 12 874:1028 2
1 13 952:1139 2

U 15. kolu, 25. I igraju: Monting 
— Partizan, Jedinstvo*A1DA — že
ljezničar, Voždovac —- Krajina auto 
MK, Iskra Delta Ježića — Revija* 
Elemes, Bosna — Crvena zvezda, 
Servo Mihalj — Radnički.

Pripremio: RADE TRAVICA
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Košarkaško
prvenstvo Jugoslavije ^KRIŽALJKA
Nema lakih 

suparnika
Košarkaši su na sceni! Va

terpolisti i nogometaši imaju 
pauzu u prvenstvenim natje
canjima, pa je sva pažnja ši
benskih ljubitelja sporta us
mjerena na zBaldekin. Večeras 
»Sibenka« dočekuje ekipu kra 
ljevačke »Sloge*, koja u Ši
benik dolazi s namjerom da 
uhvati posljednju slamku spa
sa za opstanak u prvoligaš
kom društvu.

Sve sigurniji Nebojša Matić 
razmišlja o »Slogi« kao vrlo 
ozbiljnom protivniku: »To je 
borbena ekipa, nikad ne po
sustaje, a mi ne smijemo do
pustiti opuštanje poslije vri
jedne pobjede nad »Partiza
nom*. Vjerujem i da ćemo 
konačno zaigrati bez grča, te 
da će publika uživati u kva
litetnoj predstavi«, poručuje 
Matić.

Košarkašice »Revije-Elem- 
es« odlaze na gostovanje u 
Ljubljanu. Kapetan Lidija 
Škugor i drugarice još nisu 
zaboravile nesretan poraz od 
Ljubljančankd u prvom dijelu 
prvenstva kada im je pobje
da izmakla u zadnjim sekun
dama. I sada putujemo u go
ste »Iskra-Delta-Ježici* s ve
likim respektom, ali spremne 
da im se odlučno suprotsta
vimo i pokušamo prirediti iz
nenađenje kao što nam je to 
već uspjelo u susretu s favo-

PISMO 
DRNIŠA

J. Čanković: napustila košarku

VODORAVNO: 1. Izaslanstvo, zastupništvo, 10. Ža
lost za pokojnikom, 11. Naša rijeka. 13. Starorimski 
policijski činovnik, 14. Halogeni element, 16. Naša tvo
rnica automobila, 17. Zasebna snimka na kinemato
grafskoj vrpci koja sadrži pojedinu scenu ili epizodu, 
19. Staro japansko pismo koje se razvilo iz kineskih 
ideograma, 20. Grčko slovo, 21. Sitni dijelovi materi
je, 24. Inicijali pok. splitskog skladatelja (Splitski ak
varel), 25. Kem. znak za kalcij, 26. Stručnjaci za gra
đu ljudskog tijela. 28. Blato, glib, 30. Sef konobara, 
natkonobar, 33. Automobilska oznaka za Sarajevo, 34. 
Veliki nogometni stadion u Budimpešti, 35. Kem. znak 
za americij, 37. Vršilac sanacije, 42. Zemljišne mjere, 
44. Telefonski poziv, 45. Tur. mjesto nedaleko od Opa
tije, 47. Zmaj, aždaja, 48. Ugodan miris. 50. Kem. znak 
za srebro, 51. Automobilska oznaka za Tetovo, 52. 
Stara mjera za težinu, 53. Noćna ptica, buljina, 55. 
Pripadnik starog skitalačkog naroda, 57. Prostorija o- 
daja. 59. Vladarska titula kod mongolskih naroda, 60. 
Istočnjačka slastica, halva, 62. Oružani sukob naroda 
većih razmjera, 64. Najamni radnik u staroj Grčkoj, 
66. Jedna azijska država, 68. Obar, 70. Vrsta morske 
ribe, oslić, 72. Ugao, 73. Rukovati, baratati.

RJEŠENJE KRIŽALJKE IZ PROŠLOG BROJA:
VODORAVNO: Dioklecijan, bastard, raka, Inter, 

IT, TOZ, cirk, atak, vi, Ira, stomak, v, Ka, operatori, 
1. unosi, akant, s, dlaka, stalno, i, za, blato, p, NS, 
variti, Pe, akt, rani, gar, rari, Za, Piša, alauni, pirat, 
apsolvirati.

riziranim »Partizanom«. Pr
venstvenu pauzu smo maksi
malno iskoristile, tri uzastop
ne pobjede su nas ohrabrile 
i u Ljubljani nemamo što iz
gubiti, a eventualni uspjeh 
vrijedio bi i više od dva bo
da«, rekla nam je pred put 
Lidija Škugor.

Ovog vikenda u dvorani na 
Baldekinu igra se i polufinal
ni turnir kadetskog prvenstva 
Jugoslavije za košarkašice. O- 
sim mladih igračica »Revije- 
-Elemes« na turniru sudjelu
ju i ekipe beogradskog »Par
tizana«, te titogradske »Bu- 
dućnosti«. Pobjednik ovog tur
nira stječe pravo sudjelova
nja na državnom . prvenstvu, 
koje će se održati u početku 
veljače.

L P.

OKOMITO: 1. Prilog, aneks, 2. Starogrčka božica 
svađe i nesloge, 3.'Mangup, bekrija, 4. Automobilska 
oznaka za Egipat, 5. Šumica, lug, 6. Španjolski naci
onalni junak, 7. Kem. znak za ilinij, 8. Vrsta jela, 
9. Mužari, stupe. 10. Popularni dječji junak iz isto
imenog filma, 12. Neprofesionalac, 15. Paket, zavež
ljaj, 18. Prijevremen, 19. Japanska ženska haljina, 22. 
Pokazna zamjenica, 23. Automobilska oznaka za Mo
star, 26. Riječni ribari, 27. Prastanovnici Španjolske, 
29. Šampion, prvak, 31. Vrsta pjesme, epos, 32. Mje
ra za dragocjenosti, 36. Sićušan, 38. Nacija, 39. Ve
lika ribarska mreža, 40. Dio knjige, svezak, 41. Islu
ženi konj, 43. Glazbena oznaka, 46. Osvježavajući na
pitak, 48. Vrsta biljke, tratorak, 49. Prvaci, kečevi, 
52. Uzvik nestrpljenja, 54. A varka, 56. Sastojak nafte, 
57. Slično (krat.), 58. Stid, 60. Koraljni otok, 61. Spisi, 
63. Ime glumice Gardner, 65.. Vrsta (australskog) noja, 
67. U sportu naziv za loptu izvan igre. 69. Automo
bilska oznaka za Rijeku, 71. Kem. znak za litij.

IZ

„Svatko može trenirati 
nogometaše.

NAIVNO
Nekom se u glavi puši, 
nekom u duši 
Netko se znoji, 
netko dnevnice broji 
Netko se goji, 
netko se suši
Iz »Epigrama«

Elegantni, obrazovani i prefinjeni Milan Begović (1876- 
1948.) često je navraćao u Drniš. Imao je rodbine i prijate
lja. Volio je društvo Drnišana i njihov gradić. Družio se sa 
doktorom Filom Marušićem koji je također bio pisac. Mno
gi tvrđe i uvjerenja su da je Begović od Marušića dobivao 
sirovinu za svoje novele, jer File je bio kulturan čovjek, 
pisac i nadasve duhovit i zanimljiv. Život, anegdote, ruko
pisna ostavština File Marušića još čekaju marljivijeg is
traživača.

Međutim, Drnišani su pokazivali svoju nametljivot, stav 
prezira i ravnodušnost kao namjeru. Znali .su oni najne- 
obrazovaniji i najbezvezniji dobacivati Milanu Begoviću, pa 
čak su ga pokušavali i poniziti. Evropa je tada izvodila 
njegove drame i prevodila ga. Predstavnici čaršijskog sta
va- da sve treba kresati što je iznad njih, pokušavali su ga 
ismijati. Ni Meštrović u svojim počecima nije bolje prolazio 
pa je i to dosta pridonijelo da nije baš nešto posebno os
tavljeno Drnišu. Bilježimo ovo jer nas i novo pokoljenje 
zna podsjetiti na prohujala vremena.

Prosvjetnim radnicima su povećali plaće za 20 posto i 
to sa izostacima od L svibnja. Dobili tako po desetak mi
lijuna starih dinara. Nastalo opće veselje. Odmah poslije 
toga povisile se cijene. Izgleda da je povećanje plaća u 
prosvjeti siguran znak da će cijene rasti. Tako se dogodilo 
već desetak puta. Uostalom, a šta se sve sa prosvjetnim pla
ćama nije dogodilo. Tužbalice se nastavljaju. Jedan od ko
lega tuži se na cijene, plaće, djecu u školi i svoju koja se 
školuju. Teško mu je ako je pogotovo čovjek suhi realist. 

, Nadobudni njegov susjed reče: »Treba se njega čuvati, 
možda ga neko plaća da ovako kuka!« Doduše, nisam još 
čuo da se kukanje plaća.

Nogometaši se pripremaju za proljeće. Siverićani rade 
na igralištu za svoj NK »Rudar«. Entuzijasti troše sate i 
dane za svoje nogometaše. Rade, druže se i igraju. Drniš
ki »DO$K« počinje pripreme sa velikim željama pa odlaze 
na snijeg nekoliko dana. Tvrde kako su prevladali rang 
natjecanja u podsavezu, ali želju da skoče stepenicu više 
nikako da ostvare. Nastaju male čarke i konkurencija sa 
Siverićanima i Kričanima. »Sporovi« nose sve oznake ma
lih ratova riječima i »činjenicama« kao dokazima. Zagri
java se i podgrijava atmosfera uspoređivanja.

U »DOŠK-u« nikako ne žele shvatiti da pripreme i vo
đenje bilo kojeg sportskog kolektiva mora voditi stručnjak. 
Vrijeme improvizacija je davno prošlo u privredi, a u spor
tu, izgleda, još nije. Ostalo je uvjerenje da gotovo svatko 
može trenirati nogometaše.

Zanesenjaci iz NK »Kričaka« tiskali su vlastiti kalen
dar, a na slici, naravno, njihovi nogometaši. Ive Bitunjac — 
Skrilja i Jovica Radomilović darovaše mi ga ovih dana. 
Ne brinem o nogometu i ništa o njemu ne znam, nego kao 
o društvenoj pojavi, ali mi bijaše drago. Imam pored os
talih Drnišana prvi sportski kalendar u općini.

Učenici COUO (Centra odgoja i usmjerenog obrazova
nja Drniš) obojili stolice i ograde na Poljani. Bilježimo 
ovo kao lijep postupak i način da se nešto korisno uradi. 
Izgleda da uz svu viku i dreku (opravdanu i neopravdanu) 
na mlade, njih je najbolje organizirati i raditi s njima. 
Primjer, ideal, dobrota, ljubav i sve plemenitosti, uvijek 
će naći odjek i zapis u mladim dušama. Treba nastojati i 
htjeti. Mladi mogu uljepšati svoj grad, pored ostalog.

Živko Milić, umirovljeni reporter i urednik tjednika 
»Danas« već je dvadesetak dana u svome Drnišu. Donosi 
dah svježine i elokvencije. Ponekad nam ispriča koji zanim
ljiv doživljaj iz svojih putovanja po svijetu. ^Klasičan re
porter je zanimljiv pripovjedač. Pričao nam je o Milanu 
Begoviću.

SLOBODAN GRUBAČ

J. J. ISPRAVAK

VIC KOJI SE PRIČA
U milicijsku stanicu priveden čovjek za 

koga pozornik tvrdi da je pijan.
—- Pijan je kao zemlja — kaže on. —- 

Našao sam ga kako se svađa s vozačem au
tobusa.

— Pa to nije nikakav dokaz da je čovjek 
pijan — primijeti dežurni.

— Jest, jest — reče uporni pozornik — 
jer u toni trenutku nije bilo ni vozača ni 
autobusa!

VIC KOJI SE NE PRIČA
Pošto je više mjeseci nosio bradu, mladi 

znanstvenik riješio je jednog dana da se 
obrije i iznenadi svoju ženu. Kad se uveče 
vratio kući, ona mu je poletjela u zagrljaj i 
počela ga ljubiti dugo, dugo...

— Ha? — reče on, oslobodivši se najzad. 
— Ovako bez brade sam sasvim drugi Čo
vjek?

— Sto? — uzviknu ona. — Pa, to si ti?!

U prošlom broju »Šibenskog lista« potkrale su se neke 
greške koje mijenjaju smisao teksta. Na 1. stranici u legendi 
o primanju predstavnika vjerskih zajednica piše patrijarha 
gospodina Nikolaja Mrđe, a treba Episkopa dalmatinskog 
gospođina Nikolaja Mrđe. Nadalje u članku na 2. stranici 
»Partijska nedisciplina produžila izbore« piše da se s izbor
nim radnjama kasnilo u »Kamenaru«, a treba u »Komuna-
ru«. Na 4. stranici u članku »Izostale kvalitetne rasprave 
o razvoju male privrede i poljoprivrede« u podnaslovu 
stoji »izvanredne teme«, a treba »izvanprivredne teme«. U 
anketi »Šta kažu građani« piše da Neven Jakovljević nije 
oženjen što ^je točno. UREDNIŠTVO
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MALI OGLASNIK

Kinematografi
ŠIBENIK: američki film »Po

licijska akademija* (do 26. 
Đ

Bura, Sime i Marica Verović, 
Ante i Zivana Živković, Mla
den i Jelka Morić, Nikica i 
Radmila Mijalić.

američki film »Morski vu
kovi* (od 27. do 30. I) 
američki filrA »Posljednji 
ratnikov zadatak* (od 31. I 
do 5. II)

TESLA: američki film »Bilo 
. jednom u Americi* (do 26.

H)
američki film »Policijska 
akademija* (od 27. do 28. I) 
Revija »Kinotekinih* filmo
va u sjećanje na Yullesa 
Brunnera
»87. policijska stanica« (29.
D
»Povratak sedmorice 
nstvenih* (30. I) 
»Poziv revolverašu« 
»Pančo Villa jaše* 
»Trag vodi u Soho*

veliča-

(31. D 
(1. II) 
(2. II)

20. APRILA: francuski film 
»Radost života* (do 26. -1) 
njemački film »Ljetne igre* 
(od 27. do 29. I)
francuski film »Oaza djevo
jaka na stranputici* (od 30.
I do 2?II)

Dežurna ljekarna .
VAROŠ, Ulica bratstva i je

dinstva 32 (do 31. I)

Dobili sina
Stipe i Mirjana Antunović, 

Boris Radovčić i Alica Ninić, 
Jurica Nižić i Suzi Makelja, 
Vladimir i Nevenka Foriš, Bo 
žo i- Mara Bulaja. Ratko i Že- 
Ijka Cenonja, Mate i Karmela 
Vrcićj Dunko i Mira Mikulan- 
dra. Zoran i Ksenija Rupić, 
Davor i Vera Atalić, Joško i 
Maifcjb Stojanović; Nikjolla i 
Da šanka Uzelac, Tihomir i 
Marica Kozija, Ante i Obren- 
Ika Gaurina, Srećko ti Velna 
0obrić, Ante i Milica Coba- 
nov. Nikica i Radmila Mija
lić.

Vjenčani
Radojka Bačelić i Milorad 

Skugor, Marijana Jušić i Ivi
ca Papak, Danijela. Bračanov 
i Mjlivoj OLivani.

TELEFON: 23-668
»AUTOM EH ANI KA*, Ante
Lučev, Ispod Vidilice 4, Šibe
nik, obavještava cijenjene 
mušterije da je radno vrije
me sa strankama ograničeno 
od 13 do 15.30 sati (subotom 
i nedjeljom ne radimo). Mole 
se stranke da radi informa
cija, ostavljanja ili preuzima
nja automobila »motora i di
jelova za motore dolaze u to 
vrijeme. ' (2298) Z

PRODAJEM drveni brod tipa
»Pasara« sa vezom. Informa
cije na telefon 28-638.

(2300)

POVOLJNO PRODAJEM sta
riji drveni brod sa kabinom
tip »Pasara* 
širina 2,25 m, 
ni ležaji, bez 
069/23-593.

dužine 6,10 m, 
vesla, tapecira- 
motora. Telefon

(2301)

PRILIKA: Stan u centru Ši
benika (64,50 četvornih meta
ra, odmah useljiv, mijenjam 
za stan u Zagrebu u izgrad
nji (58 četvornih metara), či
ja je fiksna cijena 14.500 din. 
po četvornom metru. Telefon 
059/22-418.

PONOVNI NATJEČAJ

srednju

vršenja dužnosti direktora, odnosno da joj
zabrana 
nije iz-

direktora Radne organizacije može biti ime- 
osoba, koja osim općih uvjeta propisanih za- 
ispunjava i ove uvjete:

(re) izbornost direktora Radne* organizacije 
za mandat od četiri godine

i to: za visoku 2, za višu 4, za 
spremu 5 godina,
osuđivana za krivična djela, 
sudskom presudom nije izrečena

(2303)

(2304)

za
(2305)

(2306)

(2308)

(2310)

TRAŽIM ozbiljnu žensku o- 
sobu za ispomoć u domaćin
stvu starijoj muškoj osobi. 
Ponude pod boj 2307.

MIJENJAM t roso ban komfo
ran stan (94 četvorna metra) 
za dva manja. Informacije na 
telefon 35-017. \

Za 
novana 
konom

RO »DANE RONCEVIC 
ŠIBENIK

TRAŽI se žena za pomoć u 
kući izričito tokom jutra 4 
sata. Javiti se na telefon 
22-163.

nizacije 
stručnu

— da nije
— da joj

ČUVALA bih dijete u svom 
stanu. Nazvati na telefon 
27-296.

PRODAJE se jedan kat sta
re kuće u centru grada. Naz
vati na telefon 26-452.

(2311)

Iz matičnog ureda
Rođeni

Dobili kćerku
Drago i Mirjana Stipar, Jo- 

so i Dragica Periša, Božo i 
Antula Subotić, Novak i Ka- 
rin Borojević. Milorad d Bi
serka Kutlača, Ljubomir i Si? 
Ivana Gović, Zoran i Rozana

Umrli
Luka Rak (89), Ana Mrde- 

ža (77), (Luka Budimfir (73), 
Mati ja Mrša (91), Ivanića Cu- 
talin (78), Pavica Šanić (89), 
Marija Bašić (83), Vicko Ro- 
šini (82), Milka Miletić (50), 
Melita Matišić (47), Ana Gru- 
belić (89), Josip Makelja (62), 
Filip Vukašin (58), Nfikoleta 
Klarić (93), Jelena Bjelobaba 
(83).

(2302)

BEOGRAD - ŠIBENIK: Mije- , 
njam stan od 50 četvornih me 
tara u novom Beogradu za od 
govarajući u Šibeniku. Javiti 
se hitno na adresu: Marko 
Romić, Gandijeva 143, blok 
70 Novi Beograd. Telefon 
011/171-622.

Radnički savjet Rp »DANE RONCEVIC* Šibe
nik, Brodarica bb. na temelju člana 115. Statuta Rad- 

• ne organizacije i odluke od 20. siječnja 1986. godine 
raspisuje . ' •

— da ima visoku školsku spremu tehničkog ili eko
nomskog smjera i tri godine radnog iskustva ili 
višu Školsku spremu tehničkog smjera i četiri go
dine radnog iskustva ili srednju školsku spremu 
tehničkog smjera i pet godina radnog iskustva

— da je radila na poslovima djelatnosti Radne orga-

rečena posuda ili mjera koja kao pravnu poslje
dicu ima nemogućnost vršenja funkcije direktora,

— da pruži, 'dokaze o uspješnom rukovođenju na do
sadašnjim poslovima,

— da posjeduje moralne, političke i organizatorske 
kvalitete.

Prijave na natječaj s dokumentima — dokazima 
o ispunjavanju traženih uvjeta kandidati dostavljaju 
na adresu Radne organizacije s naznakom za Natje
čajnu komisiju za izbor direktora, u roku od 15 da
na računajući od dana objavljenog natječaja u dnev- 

, noj štampi, 'jer se nepravodobno podnesene i nekom- 
pletirane prijave neće uzeti u obzir.

/ O rezultatu postupka izbora kandidati će biti o- 
' j baviješteni u roku od 30 dana od dana isteka roka 
? za podnošenje prijava na natječaj.

ZAGREB (Podsused, Gajnice) 
— ŠIBENIK: mijenjam jedno 
soban stan u Zagrebu (Gajni
ce, Podsused), od 40 četvornih 
metara, centralno grijanje (te 
lefon se čeka) za odgovara
jući ili sličan u Primoštenu', 
Vodicama ili Šibeniku. Javiti 
se od 17 sati na telefon 
041/323-304 ili u Šibeniku na 
adresu: Stube Kranjčevića 4B 
od 14 sati pa dalje.

PRODAJEM mušku i žensku 
bundu. Obratiti se na telefon 
24-751.

IZNAJMLJUJEM 
prostor u strogom 
da. Informacije 
22-127 Od 8 do 14

poslovan 
centru gra
na telefon 
sati svakim

danom osim subote i nedjelje.
(2309)

U SJECANJE

na našeg dragog supruga, oca, 
brata i djeda

MARKA NINIĆA
25. I 1984.
25. I 1986.

S ljubavlju i poštovanjem, tvoji najmiliji: 
ga Slavka, kćerke Ljubica, Gordana, Duška i 
sestra Zorka sa sinom, zetovi i unučad.

supru- 
Nada,

(481)

U SJECANJE
Navršavaju se tri godine otkako nas je napustio 

naš dragi suprug, otac, djed, pradjed »brat i svekar

IVAN PENĐER
30.11983. — 30.1 1986.

S ljubavlju i tugom sjećaju ga se njegovi najmi
liji. • .

(482)

IN MEMORIAM
S ponosom i ljubavlju 

še voljene

BLAŽ ARAS 
2. II 1900.
10. II 1970.

čuvamo uspomenu na na-

MARIJA ARAS 
24. VIII 1902. 

23. I 1985.
Sinovi: Boris i Ante sa suprugama, unučad: Dren- 

ka, Željka i Tonći s porodicama.
(483)

ZAHVALA
Dana 26 .siječnja navršava 

se mjesec dana od smrti na
šeg dragog i nezaboravljenog 
supruga, oca, djeda, tasta i 
strica

ŠPIRE GRUBIŠICA
(Longe) pok Ante

Ovim putem zahvaljujemo svima koji 
u našoj tuzi izrazili pismeno ili usmeno 
odar okitili cvijećem te bili na posljednjem 
našeg dragog i nezaboravnog pokojnika.

su nam 
saučešće, 
ispraćaju

Posebnu zahvalnost dugujemo Udruženju saveza 
boraca Mjesne zajednice Varoš, Veslačkom klubu 
»Krka«, Kuglačkom klubu »Šubićevac* na riječima 
oproštaja i poslanim vijencima, osoblju Internog od
jela Ha Medicinskog centra te rodbini i prijatelji
ma. Još jednom svima velika hvala.

Ožalošćene obitelji: Grubišić 
i Karađole

(484)

ZAHVALA
povodom smrti naše drage majke

KATICE MRAOVIĆ
zahvaljujemo svim prijateljima, znancima i susje
dima koji su nas posjetili i izrazili nam sućut u na
šim teškim trenucima te ispratili pokojnicu na vječni 
počinak.

Ožalošćena djeca s obitelji 
(485)
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s Paškom Guberinom (32), liječni
kom u Službi hitne pomoći, pasioni
ranim sakupljačem ploča i ljubite
ljem pop-muzike

Slušali smo šezdesetih,
razgovor

Radio - Luxemburg
— Još uvijek? Tako je, još 

uvijek intenzivno sakupljam 
te ploče, a dosta je onih koji 
su odustali, kojima je dosa
dilo. Ljudi nemaju novca ni 
vremena, ja sam još momak 
i imam kada...

O, još od dvanaeste godine 
sakupljam ploče i pratim mu
ziku. Bio sam u školi jako 
dobar u engleskom jeziku, mi 
slim da je to bio bitan fak
tor u tom mom opredjeljenju. 
Tada smo slušali Radio-Lux- 
embourg, na prvom progra
mu Radio-Zagreba bila je od
lična emisija »Po vašem iz
boru*, u Studiju su izlazile 
top-liste pa smo sve to pra- 
tili. .

Zašto sam se orijentirao na 
tu muziku šezdesetih? Zato 
što mi se sviđa, a onda, u to 
vrijeme, nisam mogao kupo
vati ploče. Nisam, često, znao 
ni tko je izvodi, prema rije
čima sam tražio po knjigama 
autore, pa onda ploče. I da
nas možete nabavljati te plo
če, naravno, ako imate para i 
prijatelje vani. Moram još 
otići u Munchen, tamo ima 
jedna ogromna trgovina plo
čama, World of music, tamo 
jma, na tri tavana, najviše 
starih stvari.

Znate šta napišite, svakako 
to napišite: u Šibeniku ima. 
ljudi koji imaju daleko više 
ploča od mene? To su Tome 
Mileta, Bobo Pudar, Ozren Be 
lamarić, Škarica sa Stare ce
ste, Jere Kronja... Ali, ja za 
sebe mogu reći da puno više 
čitam, pratim ono što piše o 
toj muzici, a najviše sam ori

jentiran na pop. Moram naba
viti još tridesetak ploča i imat 
ću ga kompletiranog.

Zašto volim pop? Zato što 
je to lijepa, lagana muzika 
koja odmara, to su melodije 
koje možete pjevati cijeli dan! 
A što se kupovanja tiče, imam 
nekoliko prijatelja u Ćalifor- 
niji New Yorku, baš očeku
jem neke ploče koje sam na
ručio od njih. Znate li Mar
ka Lulu, E, to je moj prija
telj, • njegov brat Vlado, iz 
Canade, poslao mi je jednu

P. Guberina

KINEMATOGRAFIJA

Nastank mirne jaoke,,
(Pretpremijera u kinu »Šibenik«, u subotu 25. siječnja u 

22 sata.) .
»ŽAOKA« 2. dio
PROIZVODNJA: SAD
REŽIJA: Jeremy Paul Kagan'
GLAVNE ULOGE: Jackie Gleason, Mac Daviš, Karl Mal- 

den, Oliver Refed r
ŽANR: akcioni
Ovaj film je nastavak čarobnog filma »Žaoka« s Robertom 

Redfordom i Paulom Newmanom u glavnim ulogama. Duho
vit^ pun akcije i neočekivanih obrata i ovaj, drugi dio je 
prava zabava za svakog gledaoca bez obzira na starost i za
nimanja.

Drugi dio rađen je na isti način kao i prvi. Naša dva 
stara znanca Gondorff i Hooker ponovno se hvataju u koš
tac s mafijašima i ,naravno, nadmudruju ih. Ipak, nije sve 
tako jednostavno, priča je tako vješto napisana da se rješenje 
situacije ne može unaprijed pogoditi.

odličnu kazetu, najbolje ka
nadske grupe. Je da je pošta
rina došla više, ali me je raz
veselilo.

Kad slušam? Navečer, pri
je spavanja, ako imam vre
mena i dnevno, ali navečer 
sam relaksiran, mir je u mom 
Docu, lagano sviram, mada 
imam jaku opremu. »Marant- 
za«, sasvim je dobar.

Jesam, dosta sam putovao 
okolo, bio sam dvije godine 
u Americi, tražio posao. Us
pio sam samo nostrificirati 
diplomu, što je dosta velika 
stvar, ali nisam uspio dobiti 
dozvolu za posao. Ovi što pe
ru pijate i bave se takvim 
poslovima, mogu je još do
biti, ali ljudi s fakultetom go
tovo nikako. Tako sam se i 
ja dvije godine bavio svim i 
svačim, usput studirao jezik, 
išao na koncerte i beskrajno 
slušao muziku. Što sam radio? 
Od bolničarskih poslova, do 
pituravanja stana, nošenja 
namještaja, svašta. Ne, ne, 
svodnik nisam bio. Može se s 
tim poslovima živjeti, ali ne 
i zaraditi pare. Osim toga, ja 
imam svoju struku koju vo
lim i želim raditi.

Kako ne, profitirao sam tim 
boravkom u Americi, živio 
sam u New Yorku, Buffalu, 
New Mexicu... Skupio sam 
bd njih što valja, to je profe
sionalan odnos prema poslu 
koji se radi. Ali, tako, nisam 
se mogao pomiriti da radim 
bilo Što pa sam se vratio u 
svoj Šibenik.

Znate što je zanimljivo! Ta
mo svaki, pa i mali grad, ima 
nekoliko radio-stanica. Šibe
nik bi, po svojoj veličini, 
imao četiri. Onda svaka svira 
svoju muziku, puno muzike, 
najviše muzike!

Da, onda sam se lijepo vra
tio u svoj Dolac. Ne možete 
vi danas ni u Knin otići i za
posliti se! Ne, nažalost još 
uvijek nemam specijalizaciju, 
mada sam diplomirao prije 
deset godina.

Dobro je u Šibeniku, točno, 
i nakon svih tih boravaka- ii 
svijetu, dobro je, zašto ne?! 
Samo, čovjek mora imati do
bre prijatelje, a ja ih imam. 
Od Mirka Ciklona, starih po
moraca, do mehaničara, inže
njera, kolega. Moji prijatelji, 
Cenić iz banke, Bore Škot iz 
Uprave prihoda, Radovan Lu
čić, onaj ss bradom, iž SDK, 
išli su u Škotsku, na ono je
zero Loch Ness, tepili su onu 
beštiju,- ali je nisu vidili. Ni
sam bio s njima, unatoč po
zivu, nisam bio u raspolože
nju ... Inače, da ja živim ne
gdje vani, svaki bi trenutak 
potrošio na putovanjima. Ov
dje? Odakle? Ne možemo mi 
to. Ali treba, treba putovati, 
upoznavati ljude, a ne stati 
na Poljani i slušati stare 
momke...

Eto, o svemu smo popriča
li. U ovom »rasponu tema« od 
gušta za muziku do načina ži
vota želim još reći da sam u 
svom poslu profesionalac, no
ći i noći sam potrošio čitajući 
najnoviju stranu medicinsku 
literaturu. A muzika, to je 
moja mala sloboda, sloboda, 
da u nečemu uživam u trenut
ku kad to hoću. Ona mi je u 
svakodnevici, u kojoj čekam 
bolja vremena (u poslu uglav 
nom), ona mi je prijatelj, na
čin za odmor. I znate što još? 
dobit ću, tako mi je rečeno, 
svojih pola sata na Radio-Ši- 
beniku, jedva to čekam, imam 
za slušaoce dobre, stare popu
larne stvari.

JORDANKA GRUBAC

• i »Bogorica sa djetetom« naziv je slike Blaža Tro- 
ginirana koja se nalazi u fundusu Muzeja grada. Ši
benika, a uskoro bi trebala biti i dostupna javnosti 
kao jedan od eksponata u stalnom postavu.

»Bogorodica s djetetom« nastala je u prvoj polo
vici 15. stoljeća, naslikana je temperom na drvu a 
dimenzije su joj 46,5 x 30 cm. Nabavljena je za šiben
ski Muzej grada u Sutivanu na Braču, 1972. godine. 
Kupljena je zato što je ustanovljeno da je šibenske 
provenijencije. Naime, bila je vlasništvo jedne Šiben
ske obitelji, a nasljedstvom je otišla na Brač, »povrat
kom« u Šibenik, Muzej grada je došao u. posjed djela 
jednog od najkvalitetnijih majstora dalmatinske sli
karske škole koja je bila u 'usponu u prvoj polovici 
15. stoljeća, u srednjoj i sjevernoj Dalmaciji. Nema 
dokumenata koji govore o boravku Blaža Trogiranina 
u Šibeniku, međutim, ova slika i polpitnih u crkvici 
Sv. Krševana govore o vezama toga majstora gotičkog 
slikarstva i našeg građa.

Kao Što smo rekli, »Bogorodica s djetetom« naći 
će svoje konačno mjesto u stalnom postavu Muzeja 
grada Šibenika u periodu koji ggvori o gotičkom sli
karstvu u 15. stoljeću, u vrijeme mletačke vladavine 
u Šibeniku.

4

POP
noviteti

Pri samom kraju protekle godine završen je u Pa- 
lermu (Italija) Festival pjesme Mediterana — Medi fes
tival ’85. Našu zemlju je predstavljao Peđa D’Boy s kom
pozicijom. »Jugoslovenka«. U veoma jakoj konkurenciji naš 
pjevač je odlukom međunarodnog žirija osvojio drugo mjes- 
to...

— O —
U organizaciji MEDIA (mađarski Crveni križ), na kraju 

'85 god., točnije 26.i 28. prosinca mađarski su se rockeri uk
ljučili u svjetsku rock pomoć gladnima Afrike. Tokom dva 
dana u Budimpešti, pred više od dvadeset tisuća gledalaca, 
nastupilo je četrdesetak rock grupa i pjevača: Omega, Hobo, 
V’Moto — rock, Edda, Uj Skorpio i drugi. Moto cijele ak
cije je bio naziv singla »Kaži što vrijedi jedan zalogaj 
kruha«. Cijeli prihod te akcije (pet milijuna forinti) bit 
će upućen u Afriku...

— O —
Pred sam kraj 1985. god. održali je FAMUS, Festival 

akustičarske muzike. Na 9. smotru jugoslavenskih akusti- 
čara prijavilo se oko'stotinjak sudionika, dok je Organiza
cijski odbor odabrao samo -dvadeset najkvalitetnijih grupa: 
»Šarm«, Filozofi«, »Svetleči krug«, Epitaf«, Una« i drugi. 
Stručni žiri »Famusa 9« proglasio je pobjednike, ljubljan
sku grupu »Epitaf« s kompozicijom »Ko sonce zahaja«, 
drugu poziciju zauzela'je kompozicija »Marija« u interpre
taciji novosadskih akustičara »Prva pomoć«, dok > je treće 
mjesto zauzeo Branislav Mirolović iz Vinkovaca s temom 
»•Superstar« •..

B. TURICA



glavobolje
Mjesto mlađemu

Pisati ili ne pisati, češća je dilema nego što se 
to na prvi pogled čini ili pričinja. Ali, ako se ne 
piše ili izvještava onda je jasno da mnoge stvari, 
problemi, uspjesi i događaji bivaju pokriveni »velom 
nepoznavanja*. Čitamo, tako, u »Vjesniku* upadljivo 
smješten i intrigantno sročen napis pod nadnaslovom »di 
rektorski presedan* u kojemu stoji da je direktor je
dne zagrebačke radne organizacije, čovjek u relativno vi 
šoj životnoj dobi,odbacio mogućnost da i dalje bude prv
im čovjekom s objašnjenjem: »Želim da na moje mjesto 
dođe mlađi čovjek*. Pišu o tome, eto, pohvalno no
vine, a izvjestile bi, valjda, i o sličnom šibenskom 
»slučaju*, onom iz »Slobodne plovidbe*, da je imao 

•tko izvijestiti.

Turistička šansa
Šibensko je područje krcato prirodnim ljepotama 

i atraktivnostima (otoci. Skradinski buk, Kornati itd.), 
mnoštvo je izuzetno vrijednih kul tur no-po vi jesnih spo
menika — svega toga ima ali se »turistička šansa* 
ne iskorištava. Govori o tome i nekako tako »Slobod
na Dalmacija« i u pravu je, zasigurno, prvi čovjek 
SOUR-a »Šibenka« kad tvrdi da je neinicijativnost 
temeljna kočnica tzv. subjektivni faktor. Samo, što 
(i tko da to uradi?!) učiniti da se stanje »odmrzne« 
i da se očekivanim zakorakom uputi naprijed kad 
to ne rade, ove 1 minulih nekoliko godina, najpozva
niji. Ne znamo da li će se do sezone »sagraditi* Ije
dna nova postelja, ali se zna da se u Hrvatskoj u te 
i slične prinove ove godine ulaže čak šezdeset mili
jardi dinara, novih naravno.

JUNOŠA

JAVNA RIJEČ

S MNOGIM STVARIMA I0Š 
NISMO POSVE UDOMI

U jeku pravog galopa svakojakih troškova u zemlji, 
pažnju mora privući jedno izvanserijsko stabilizacijsko 
iskustvo Šibenčana kojima ekonomičnost poslovanja is
kazuje rast Živka Lazinicu, predsjednika Izvršnog vije
ća Skupštine općine "Šibenik, stoga pitamo: kako je do 
toga došlo?

— Dvije su bitne okos
nice tih uspjeha. Prvo, ra
zvoj se bazirao na vlastitoj 
akumulaciji i udruživanju 
sredstava većeg broja part 
nera. Neopterećenost sku
pim kreditima sada omogu
ćuje nove manje investici
jske pothvate i trenutno u 
općini u realizaciji imamo 
pedesetak programa. Dru
gi veliki šibenski plus je 
što najveći broj robe ima 
poznatog kupca. Ali, kruna 
svega je bez sumnje puna 
zaposlenost industrije \ i 
njen neprekidni cjelogodi
šnji rad uz redovnu op
skrbu energijom i repro
materijalom. Naravno, s 
mnogim stvarima još ni
smo posve zadovoljni. I 
sve što ćemo ubuduće či

niti i težiti usmjereno je 
na to da u proizvode ug
radimo više rada i znanja, 
više kreativnosti i intelek
ta. Na primjer, mi ne mo
žemo više proizvoditi .samo 
aluminij, nego se moramo 
okrenuti programima fina
lizacije da ponudimo ne sa 
mo nove proizvode razli
čitih namjena nego i kom
pletan inženjering, projekt 
ne i druge usluge. Sličan 
pomak moramo napraviti 
f u turizmu. Krevet je zai
sta premalo što tržištu nu- 
dimo. Moramo se, dakle, 
okrenuti jačanju kvalitete 
i raznovrsnosti usluga. Ali, 
mi još nismo razriješili ni 
organizaciju turizma!

©. R.

u prvom planu

KVORUMSKA BOLEST
U ODBORNIČKIM KLUPAMA

Novi su izbori pravi trenutak za kritičku analizu funkcioniranja 
delegatskog sistema

Suviše dugo skupštinska vijeća zasjedaju 
i donose važne odluke za ovaj grad i općinu, 
za njihove radne ljude i građane, na grani
ci kvoruma. Jednom, ne tako davno, Vijeće 
udruženog rada moralo je prekinuti sjedni
cu zbog malog broja odbornika, a prošle sri
jede ni ono, a ni Društveno-političko vijeće 
nije moglo početi s radom zbog pomanjka
nja kvoruma. Dogodilo se, tako, ono što sc 
moglo i očekivati, ali zašto je teško naći ri
ječi opravdanja i ne služi na čast delegatskoj 
skupštini pred istekom četverogodišnjeg man
data.

Zašto se to dogodilo? Po nama, premda 
nemamo ni mogućnosti ni prostora za sve
stran i kvalificiran odgovor, prvenstveno iz 
razloga što se blagonaklono prelazilo preko 
brojnih odsustvovanja mnogih odbornika 
(svaki put ili gotovo svaki put — gotovo po
lovice) sa sjednica tokom čitavog trajanja 
mandatu. Istina, bilo je kritike, upozorenja, 
traženja, itd, ali nije nam poznat nijedan 
slučaj opoziva, pozivanja na partijsku ili ne
ku drugu odgovornost. Institucija opoziva, 
čini se. kao da 1 ne postoji u našoj delegat

skoj, ali i drugoj praksi, samoupravnoj dru- 
štveno-političkoj, rukovodnoj.

Netko će primijetiti, pa Komitet SK je 
svojedobno isključio pet svojih članova zbog 
(ne)opravdanih izostanaka sa sjednica. Ili, 
učinili su to jednom, ako nas pamćenje do
bro služi, i mladi. Sve to stoji, ali stoji i či
njenica da smo suviše boležljivi (da ne upo
trijebimo neki drugi, teži izraz) prema nema
lom broju onih što neodgovorno obavljaju 
svoju dužnost. Ima i objektivnih razloga to
me. ali zar nije vrijeme da ne biramo .one 
za koje unaprijed znamo da zbog prezauze- 
tosti ili nečeg trećeg ne mogu zadovoljiti 
novim obavezama.

Međutim, svako zlo nije za zlo. Novi su 
izbori pred nama, a to je dobra prilika da 
se sačini kritička analiza funkcioniranja de
legatskog sistema na području naše općine. 
Bolest zvana kvorum je zahvatila i odbor ni - 
čke klupe, a odavno razara skupštine SIZ- 
ova. U takvim okolnostima treba postaviti 
dijagnozu i-odrediti terapiju.

O. JURETA

„krije" 
cijene

Iako je kraj siječnja, ka
da bi cijene u kućnoj ra
dinosti za domaće goste 
već trebale biti formirane, 
turistička društva u općini 
još uvijek nisu dostavila 
elemente za formiranje' je
dinstvenog cjenika, većina 
njih pod utjecajem privat
nih iznajmljivača. To je 
tek (neslužbeno) nabačeno 
na posljednjoj sjednici Tu
rističkog saveza općine, 
gdje, se čulo, da turistička 
društva to rade namjerno, 
jer očekuju na proljeće »ču 
do* od ostalih cijena ponu
de! S druge strane, cijene 
u kućnoj radinosti za ino
zemne goste davno su for
mirane. jer kad su u pi
tanju devize, svako je ču
do isključeno./

Situacija je slična i u 
ostalim dalmatinskim op
ćinama — pa reagiranja iz 
turističkih agencija Širom 
zemlje ima napretek. A 
najviše je s tim pogođen 
naš radni čovjek, koji ne 
može planirati godišnji od
mor ovog ljeta, jer su mu 
cijene još uvijek velika ne
poznanica. Svakako, da je 
na taj način zapostavljen, 
na što privatni iznajmlji
vači mnogo ne »trzaju* jer 
je opće poznato, da je bo
lja marka u ruci, nego di
nar na — krovu.

Snimio:
V. Polić

Ova četiri ljepotana fotografi
rana s vlasnikom i uzgajivačem 
Vlatkom Antuncem, pronijela su 
slavu šibenskih »ptičara« u 
»kontinentu«. »Puleni« sa slike 
su na 31. ornitološkom šampio- 
natu Jugoslavije i ujedno 9. re
publičkom natjecanju održanom 
u prosincu prošle' godine u Teh
ničkom muzeju u Zagrebu osvo
jili drugo mjesto za stas u kon
kurenciji kanarinaca —- lipokro- 
ma. Rasa je belgijski malino, a 
Vlatko Antunac, inače dugogo
dišnji član šibenskog »Društva 
za uzgoj i zaštitu ptica« zaina- 
tio se i odgaja novu generaci
ju kanarinaca iste vrste. Nove 
ptice uvježbavat če ovaj put za 
natjecanje u pjevu. Šibenska 
pisma ne zvoni samo iz tovemel

»ZABORAVLJIVOST«
Dio kanalizacije uz ogradu 
TEF-a popravljen je i nakon ki
ša više se na cesti ne stvaraju 
velike lokve zbog kojih se nije 
moglo proći. Ali, nakon tih ra? 
dova ostale su dvije kanalizacij 
ske cijevi, koje tu leže više od 
godine. Da li ih je izvođač ra
dova »zaboravio«, ili...
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